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Saksnummer: 115/2020 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 
Referanse: Møte i Norges Skytterstyre 30. oktober, 5. og 27. november 2020 

Vedtak: 
Protokollene for styremøte 30. oktober, 5. og 27. november 2020 ble enstemmig godkjent. 

Saksnummer: 116/2020 
Sak: Forslag om å justere bidragsordning for lag og samlag – satser 2021 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 16 
Referanse: Langtidsplan 2021-2024 

Dagens bidragsordninger for lag og samlag har vært mer eller mindre uendret i over 10 år. 
Som følge av at det fra 1.1.2021 skal iverksettes ny langtidsplan har administrasjonen og 
DFSU sett på muligheten til å fornye bidragsordningen med mål om å understøtte de nye 
satsingene. DFSU har jobbet med dette på sine møter i 2020 og et forslag ble sendt til 
Feltutvalgets møte 22.09.20. 

Saken skal innom både DFSU og feltutvalget på nytt i november 2020 før endelig forslag 
legges frem og vedtas av Norges Skytterstyre under deres møte i desember.  
DFSU bes komme med sine endelig innspill før saken oversendes Norges Skytterstyre.  

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen ønsker å videreføre hovedtrekkene fra de nåværende bidragsordningene. 
Det betyr at vektfordelingen hvor samlag totalt sett kan søke om mer midler enn skytterlag 
videreføres. Det vises til viktigheten av at våre skyttere har et tilbud utover det som skjer på 
lagsplan. Samlagenes rolle er å ha et tilbud til sine lag og skyttere som gir mer faglig påfyll 
enn de får i skytterlaget – dette gjelder både tillitsvalgte og skyttere. Det viktigste er likevel 
de sosiale båndene som skapes på tvers av lagene.  

Det kan i årene som kommer være at det som følge av den nye langtidsplanen dukker opp 
nye tiltak på lagsplan det kan være aktuelt å gi økonomisk støtte. Dette kan gjøre at man ser 
det er mer hensiktsmessig med en mer jevn fordeling.  

Videre vises det til drøftinger gjort i tidligere saksutredning. 



Forslag til ny bidragsordning for skytterlag: 
 

Nivå Type Kurs/samling Grunnbeløp pr kurs Pr 
pers 

Maks 

Skytterlag Skyteskole Skyteskole 1 2.500 kr 0 kr 2.500 kr 
Skytterlag Skyteskole Skyteskole 2* - NY 2.500 kr 0 kr 2.500 kr 
Skytterlag Skole Samarbeid skole 1-3 dager: 3.000 kr 

4-9 dager: 4.000 kr 
10 dager-: 6.000 kr 

0 kr  
 

6.000 kr 
   Totalt: 15.000 kr 

*Et konsept bestående av 5 kvelder som kan arrangeres for hele ungdomsgruppa i 
skytterlaget hvert år. Består blant annet av ulike treningsøkter fra den nye 
treningsveilederen, en felttrening og en sosial kveld. Det er planlagt at konseptet skal 
lanseres for skytterlagene før nyttår i år.  
 
Kommentarer til bidrag for skytterlag: 
 
Skyteskole 1 - endringer:  

• Dagens ordning videreføres, men kun ett bidrag pr lag. Det er viktigst at så mange lag 
som mulig gjennomfører minst 1 i året.  
 

Skyteskole 2 - ny: 

• Temadag-ordningen er lite brukt og gir erfaringsmessig liten effekt på å beholde 
skyttere. Denne bør derfor endres til «Skyteskole 2».  

• Det forslås å likestilles med bidragsordningene for skyteskole 1 og 2. 
• Skyteskole 2 vil skape en mer variert treningshverdag for ungdomsskytterne. Dette 

kan igjen bidra til økt ungdomsaktivitet ute i lagene.  
 
Bidrag til prosjekt i skolen 
Denne ordningen var ny i 2018 og bør videreføres slik den er.  
 
Forslag til ny bidragsordning for samlag: 
 

For 
hvem? 

Type Kurs/samling Grunnbeløp 
pr kurs 

Pr pers Maks Maks 

Samlag For 
skyttere 

Ungdomssamling – bane og 15 
meter 
 

3.000 kr 
6.000 kr for 
overnatting 

250 kr 10.000 kr  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

40.000 kr 

Samlag For 
skyttere 

Ungdomssamling – feltøvelser 3.000 kr 
6.000 kr for 
overnatting 

500 kr 10.000 kr 

Samlag For 
skyttere 

Breddesamling senior – bane og 
15 meter 

3.000 kr 
 

250 kr 10.000 kr 

Samlag For 
skyttere 

Breddesamling senior - 
feltøvelser 

3.000 kr 
 

250 kr 10.000 kr 

Samlag Lagsdrift Kurs i ungdomsarbeid 
 

3.000 kr 250 kr 10.000 kr 

Samlag Lagsdrift Kurs/seminar for 
skytterlagsstyret  

3.000 kr 
 

250 kr 
 

10.000 kr 
 



Samlag Lagsdrift Diverse tillitsvalgtkurs/-
samlinger 
• Feltkontakter 
• IT/web 
• Kasserer 
• Stevneledelse 
• Elektroniske skiver 
• Presse og info 
• Skyteledelse og sikkerhet 
• Instruktører 
• Skytebanekontakter/anlegg 

1.500 kr 0 kr 3.000 kr 

 
Kommentarer til bidrag for samlag: 
Generelt: 

• Maksimalt beløp et samlag kan oppnå er foreslått til 40.000 kr totalt. Dette har frem 
til nå vært 30.000 kr + 25.000 kr til Skyteinstruktørkurs 1. For de samlag som ikke har 
arrangert kurs 1 så er dette en økning på 10.000, men de vil måtte gjennomføre flere 
ulike typer kurs enn tidligere for å få maksimalt bidrag.  

• Innenfor de 40.000 kr er det delt opp i ulike maksbeløp pr aktivitet. Dette gjør at man 
i større grad enn tidligere diktere hva slags kurs og samlinger samlagene må 
gjennomføre for å få bidrag. I dagens ordning kan et samlag få maksimalt beløp ved å 
ha et veldig ensidig kurstilbud. Dette er ikke ønskelig og vil ikke være mulig i den 
foreslåtte ordningen.  

• Det er vanskelig å forutsi hvor mange lag/samlag som vil søke det første året med ny 
bidragsordning. Derfor kan det være nødvendig å endre satsene allerede etter første 
år. For de fleste bidrag er ikke grunnbeløpene eller satsen pr. deltaker økt.  

• Maksimalt beløp et samlag kan oppnå er foreslått til 40.000 kr totalt. Dette har frem 
til nå vært 30.000 kr + 25.000 kr til Skyteinstruktørkurs 1. For de samlag som ikke har 
arrangert kurs 1 så er dette en økning på 10.000, men de vil måtte gjennomføre flere 
ulike typer kurs enn tidligere for å få maksimalt bidrag.  

 
Ungdomssamling - endringer 

• Tidligere var dette delt i to bidrag: en til «ungdomssamling» og en til 
«Førsteårssenior/nybegynner voksen». Dette foreslås sammenslått. Breddesamling 
senior vil fange opp flere av de som tidligere deltok på sistnevnte kurs. 

• Det er ønskelig at flere samlag har overnattingssamlinger da dette styrker det sosiale 
miljøet.  

• Det er ønskelig at flere samlag har feltsamlinger. Dette bør derfor belønnes mer 
gjennom et eget bidrag.  

 
Breddesamling senior – ny 

• Treningssamling for senior – likestilt med ungdomssamling. 
• Videreføring av «Aktivitetskurs», men endret og delt i to ulike bidrag; ett til bane og 

15 meter og 1 til felt. Dette blir likt som for ungdom. 
• For at samlaget skal få bidrag for samlingen må det være minst 5 deltakere hvorav 5 

av deltakerne må være fra enten V55. Kikkertklassen, Åpen klasse, Nybegynner 



voksen, EJ, 1, 2, 3 eller 4. Klasse 5 kan selvsagt delta, men er ikke bidragsberettiget. 
Dette vil tvinge samlagene til å få med «breddeskyttere».  

• Dette vil tvinge samlagene til også å få med seg breddeskytterne på slike samlinger. 
Dette for å understøtte den foreslåtte satsingen på breddeskytteren i perioden 2021-
2024. 

• Det er ønskelig at flere samlag har feltsamlinger. Dagens ordning med 3000 kr for 
feltsamling videreføres, men med samme kriterier som for breddesamling.  

 
Kurs/seminar for skytterlagsstyret - ny 

• Samme type kurs som «Kurs i ungdomsarbeid», men for styremedlemmer i 
skytterlaget. 

• Adm. lager kurskonsept samlagene kan gjennomføre.  
• Bidraget til Kurs i adm. og drift av skytterlag + andre tillitsvalgtkurs videreføres, men 

med lavere sats og totalbeløp. 
 

Ordninger som foreslås å fjernes: 

Innovativt bidrag: Lite brukt. De fleste søknader er dekket av andre bidragsordninger. Innført 
av Norges Skytterstyre i LTP 2012-2016 og ikke med i nytt forslag til LTP. 
 
Bidrag til Skyteinstruktørkurs 1 arrangert av skyttersamlag: Behovet for dette bidraget har 
falt bort etter at Skytterkontoret i 2015 begynte å arrangere kurs i hver landsdel hvert år.  
 
Bidrag til mini-kurs for instruktører i regi av samlag: Svært lite benyttet siste 5 år.  Mulighet  
for bidrag for lignende kurs flyttes til annen bidragspost. 
Merk at bidrag for reisestøtte, feltskytingsbidraget, bidrag til lag som arrangerer Stang- 
og/eller felthurtigstevner, bidrag til NM, LDSK og SM skifelt og skogsløp, 
aktivitetskonkurransen i skogsløp og skifelt er ikke blant bidragsordningen som behandles i 
dette forslaget. 
 
DFSUs uttalelse fra sak 22-2020 (26.11.20): 
DFSU støtter adm. sitt forslag. 
DFSU ber om at man gjør en løpende vurdering i 2021 om det er hensiktsmessig å flytte mer 
penger over til bidrag for lagsaktivitet hvis dagens korona-situasjon fortsetter. 
 
Feltutvalgets uttalelse 16.11.2020: 
Feltutvalget støtter prinsippene i den foreslåtte ordningen, men er samtidig bekymret for at 
feltøvelsene skal bli nedprioritert av samlagene når det er en felles bidragsordning som 
inkluderer alle øvelser under potten «breddesamling senior». Feltsektoren omfatter 5 av 
totalt 7 offisielle øvelser i DFS, alle med lavere oppslutning enn sammenliknet med bane- og 
15m skyting. Derfor er det i langtidsplanen for 2021 – 2024 vedtatt tiltak som skal styrke 
nettopp disse øvelsene. Konkrete tiltak som er vedtatt er å styrke tilbudet om kurs og 
samlinger i regi av samlagene innen alle feltdisipliner. Utvalget vil i tillegg bemerke at det er 
generelt mer administrasjon og klargjøring for å kunne holde feltkurs og samlinger enn å 
arrangere bane- og 15m samlinger, noe som også kan bidra til at feltkurs blir lavere 
prioritert.  
 



Utvalget ser det som krevende å motivere samlagene til økt innsats for å styrke 
opplæringstilbudet innen feltdisiplinene når det økonomiske bidraget fra DFS til samlagene 
er så begrenset. Utvalget ber derfor om at bidragsordningen vurderes på nytt og slik at 
bidragene understøtter satsingene i langtidsplanen kapittel 5 med de tiltak og målsetninger 
som der er vedtatt. 
Adm. kommentar: Innspillene fra feltutvalget er tatt med i forslaget som er presentert i 
denne saken.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Foreslått bidragsordning for lag og samlag innføres fra 1.1.2021. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

  



Saksnummer: 117/2020 
Sak: Representasjon for Norges Skytterstyre 2021 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Følgende representasjon for Norges Skytterstyre i 2021 vedtas: 
 

1. Kurs for nye tillitsvalgte (KFNT) i samlagene 30.- 31. januar, Gardemoen/webinar 
 Bernt Brovold og Kari Sofie Brøndbo Fiskum 

 
2. Kurs for skytterlagsledere 13.- 14. februar, Gardermoen/webinar 

Bernt Brovold  
 

3. NM i skifeltskyting 20.-21. mars, Skaun 
Jan Åge Gjerstad 
 

4. Ledersamling 23.-25. april, Gardermoen 
Hele styret  
 

5. Landsskytterstevnet 6.- 13. august, Elverum 
Hele styret 
 

6. Frende Cup Stang- og felthurtigskyting 4.- 7. august (Nordskogbygda, Trysil og Åmot) 
 Besluttes etter at resterende del av Skyttertinget 2020 er avviklet 

 
7. NM skogsløp med skyting (ubestemt, mulig i forkant av LS)   

Jostein Rubbås Risvik (feltutvalget) 
 

8. Frende Cup avslutning, 27. august – 29. august (Hovdebygda og Ørsta, Sunnylven, 
Sykkylven)  

 Tor Jakob Reitan 
 

9. Nordisk mesterskap i Danmark, 2.- 5. september 
Presidenten, lagleder oppnevnes senere, representant for DFSU 
 

Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag 
etter kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares 
kostnadsmessig med presidenten.  
 
 

  



Saksnummer: 118/2020 
Sak: Årshjul for Norges Skytterstyre 2021 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 
Vedlegg: Årshjul 2021 

 
Årshjulet for Norges Skytterstyre gir en enkel oversikt på hovedtema og når faste saker skal 
behandles av styret. Dette er ment som et hjelpeverktøy og delvis huskeliste for saker som 
skal til behandling.  
 
Liste over kjente saker oppdateres fortløpende, og gjennomgås et par-tre ganger i året slik at 
styret har god oversikt på innkomne saker.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Årshjul 2021 for Norges Skytterstyre tas til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 119/2020 
Sak: Regnskap pr 31.10.2020 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 
Referanse: Sak 110/2019 Budsjett 2020, sak 85/2020 Revidert budsjett 2020 

 
Sakspapirene består av Det frivillige Skyttervesens regnskap for egne og offentlige midler pr 
31.10.2020.  I tillegg er vedlagt regnskapssammendrag som viser inntekter og kostnader på 
hovedpost- og aktivitetsnivå med spesifikasjoner til note 2 og 6. 
 
Administrasjonens drøfting 
 
Note 2 – Tilskudd fra FD 
Note 2 i regnskapene viser bruk av tilskuddet fra FD på hovedpostnivå.  Spesifikasjon av 
hovedpostene følger som vedlegg til regnskapssammendraget.  Fordeling av faste 
lønnskostnader på avdelingene administrasjon, anlegg, utdanning, ungdom/rekruttering og 
kommunikasjon skjer iht. vedtak i Norges Skytterstyre sak 5/2012 og gjennomgang med 
revisjonen høsten 2016. 
 
Med 5/6 av året tilbakelagt er utviklingen i tråd med revidert budsjett. Anbudene på 
miljøpakken var godt over budsjettert kostnad. FD godkjente i brev datert 1. juli 2020 bruk 
av overførte midler inntil kr. 900 0000 fra 2019 til å dekke merkostnad. 
 
 
 
 
 
 



Post 10 –Salgsvirksomheten 
 
Omsetning 

Type omsetning Per 31.10.2020 Per 31.10.2019 Endring 
Ammunisjonssalg 6 591 456 9 748 189 -3 156 733 
Våpensalg 6 169 930 7 865 357 -1 695 427 
Annet salg 1 191 031 1 376 322 -185 291 
Reservedeler Sauer 2 698 606 3 032 466 -333 860 
Sum totalt 16 651 023 22 022 334 -5 371 311 

 
Det har vært en nettonedgang på kr 5 371 311 fra i fjor. En stor andel av denne nedgangen 
kan tilskrives koronapandemien.  
 
Budsjettert bruttofortjeneste i % blir litt lavere enn budsjettert på våpen, som følge av at vi 
har solgt forholdsvis flere linksvåpen, som ligger inne med mindre fortjeneste en ordinære 
6,5 våpen. Dette for å ha samme utsalgspris på høyre og links våpen. Når virkelig brutto-
fortjeneste er lavere enn budsjett vil resultatet bli tilsvarende lavere, og motsatt om den er 
høyere. 
 
Beholdningskontroll 
Det er foretatt periodiske kontroller av varelagerbeholdningene. Ingen vesentlige avvik er 
funnet. 
 
Driftskostnadene 
Ingen vesentlige avvik i utvikling av driftskostnadene så langt. 
 
Post 11 – Norsk Skyttertidende 
Annonseinntektene refererer seg til annonser i nr. 1-5/2020.  Abonnementsavgiften ble 
fakturert i februar, både til personlige abonnenter og skytterlagsabonnenter. 
 
Post 12 – IKT-løsninger for skytterlag og skyttersamlag 
Inntektene for drift av «Mitt DFS» samt for hjemmesider ble fakturert i februar.  
I ordningen med frivillig sentral medlemskontingentkjøring er det nå 189 skytterlag med, 
med til sammen ca. 35.000 medlemmer. Vi har god erfaring med teknisk løsning, og 
tilbakemeldinger fra skytterlagene er jevnt over gode.  
 
Prognose – avvik 
Prognosen er i samsvar med revidert budsjett vedtatt i juni. Vi har ikke korrigert for 
offentlige midler, jf. tidlige informasjon om ekstraordinær Covid-19 rapportering til 
Forsvarsdepartementet.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap pr 31.10.2020 til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
  



Saksnummer: 120/2020 
Sak: Budsjett 2021 for DFS 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 
Referanse: Langtidsplan 2021-2024, statsbudsjettet 2021 

 
Budsjettet er vist sammenlignet med tilsvarende budsjettall for 2020. Finansiering av 
utgiftene er fordelt mellom tilskudd fra FD eller andre inntekter.   
 
I regjeringens forslag til statsbudsjett for 2021 får DFS en bevilgning på kr. 32 457 000 over 
Forsvarsbudsjettet, som er en økning på 1 006 000 kroner sammenliknet med bevilgningen 
for 2020. Forsvarsdepartementet (FD) har opplyst at forslaget innebærer følgende fordeling 
på driftsmidler og prosjektmidler: 
 

 Søknad Bevilget 
Driftsmidler 19 135 000 18 601 000 
Prosjektmidler 14 475 000 13 856 000 
 33 610 000 32 457 000 

 
Miljøpakken utgjør kr. 6 020 000 av prosjektmidlene, og er øremerket.  
 
Det er en økning i driftstilskuddet på 3,2 %. Det er første gangen på 4 år DFS får en økning i 
driftstilskuddet. Økningen utgjør 576 000 kroner, og dekker således økning i 
pensjonskostnader første trinn og faste prisreguleringer. I søknaden ligger det inne 
«overhead» på 300 000 som er en slags reservepost for uforutsette utgifter.  
 
FD gir gode tilbakemeldinger på prosjektene våre, og vi får tilskudd til alle omsøkte prosjekt. 
Men det er gjort en reduksjon i tildelte prosjektmidler, mest som følge av at vi søkte om 
vesentlig mer enn i 2020. FD har opplyst at vi kan søke om å få disponere ev. ubrukte midler 
fra 2020 til å dekke «gapet» mellom omsøkte og tildelte prosjektmidler. Dette må gjøres i 
forbindelse med Covid-19 rapporteringa.  
 
Reduksjon i tildelte prosjektmidler er i vårt forslag tatt med en reduksjon på ca. 4 % på alle 
prosjekter, med unntak av Miljøpakken som er øremerket. Resterende er foreløpig tatt på 
bidrag til kjøp av grunn (-309 500).  
 
Administrasjonens drøfting 
Det er ikke gjort endringer i budsjettforslaget som ble framlagt for styret i oktober.  
 
Post 12 – IKT-løsninger for skytterlag og skyttersamlag 
Det legges til grunn følgende satser for IT-produktene i 2021 (prisene er inkludert mva.): 
 

Produkt Gjeldende pris Ny pris (+ ca. 3 %) 
FTP-konto 305,00 315,00 
Hjemmesider 1 840,00 1 900,00 
Medlems- og påmeldingssystem  2 650,00 2 730,00 
Sentral kontingentkjøring 22,50 23,00 

 



 
Sammendrag 
Både inntekts- og utgiftssida er nøkternt vurdert og vil kunne gi et overskudd på ca. 630 000. 
Dette er viktig å ha en buffer med tanke på usikkerheten rundt koronasituasjonen. 
 
Avdelingene på Skytterkontoret, DFSU og feltutvalget har levert budsjettforslag. Budsjett-
forslaget er videre gjennomgått med avdelingene og justert slik at budsjettet stemmer 
overens med tildeling av midler. Feltutvalget og DFSU har sluttet seg til forslaget for sine 
sektorer. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende budsjett 2021 for DFS: 
 

INNTEKTER Post Budsjett Inntekter fra Budsjett 

  2021 Tilskudd FD Andre til. Egne midler Sum 2020 
Tilskudd fra FD  32 457 000 32 457 000     32 457 000 31 451 000 
Andre tilskudd (Osloprosjektet)  125 000     125 000 125 000  
Markedsinntekter  1 550 000     1 550 000 1 550 000 1 100 000 
Omsetning salgsavdelingen 10 21 650 000     21 650 000 21 650 000 20 000 000 
Omsetning Norsk Skyttertidende 11 2 390 000     2 390 000 2 390 000 2 270 000 
Kontingent fra skytterlagene 12 3 410 000     3 410 000 3 410 000 3 100 000 
Momskompensasjon  1 600 000     1 600 000 1 600 000 1 500 000 
Arrangementsavgifter  1 400 000     1 400 000 1 400 000 0 
Landslotteriet 2020 14 0     0 0 1 500 000 
Resultat finansposter  100 000     100 000 100 000 100 000 
Andre inntekter (Frifond)  270 000   270 000 0 270 000 270 000 
SUM INNTEKTER   64 952 000 32 457 000 270 000 32 225 000 64 952 000 61 291 000 

        
  Budsjett Dekkes av Budsjett 

 Post 2021 Tilskudd FD 
Andre 

tilsk Egne midler Sum 2020 
Administrasjon: 1           
Lønnskostnader  3 879 000 3 654 000 180 000 45 000 3 879 000 3 770 000 
Kontorutgifter  2 921 000 2 821 000 90 000 10 000 2 921 000 3 197 000 
Reiseutgifter  835 000 835 000 0 0 835 000 670 000 
Sum administrasjon  7 635 000 7 310 000 270 000 55 000 7 635 000 7 637 000 

            
Arrangementer: 2           
Landsskytterstevnet  3 280 000 0 0 3 280 000 3 280 000 1 080 000 
Nordisk Mesterskap  297 000 297 000 0 0 297 000 365 000 
Norgescupen i baneskyting  80 000 0 0 80 000 80 000 80 000 
NM i Skifelt og skogsløp  124 000 114 000 0 10 000 124 000 85 000 
Sum arrangementer  3 781 000 411 000 0 3 370 000 3 781 000 1 610 000 

            
Medaljer, premier, hedersbev. 3 510 000 0 0 510 000 510 000 510 000 

            
        



Driftstilskudd lavere org. ledd: 4 
Til skyttersamlagene 1 321 000 1 321 000 0 0 1 321 000 1 321 000 
Til landsdelskretsene 145 000 145 000 0 0 145 000 145 000 
Sum driftstilskudd 1 466 000 1 466 000 0 0 1 466 000 1 466 000 

Anleggsavdelingen: 5 
Ordinær anleggsvirksomhet 4 185 500 4 185 500 0 0 4 185 500 4 528 000 
Miljøpakkemidlene 6 020 000 6 020 000 0 0 6 020 000 5 780 000 
Kurs skytebanekontakter 240 000 240 000 0 0 240 000 
Kartlegging desentralisert lagring HV (P) 230 000 230 000 0 0 230 000 
Sum anleggsavdelingen 10 675 500 10 675 500 0 0 10 675 500 10 308 000 

Utdanningsavdelingen 6 5 311 000 5 311 000 0 0 5 311 000 5 535 000 

Ungdom og rekruttering 7 3 327 500 3 327 500 0 0 3 327 500 2 940 000 

Felt- og skifeltskyting, skogsløp 8 1 026 000 1 026 000 0 0 1 026 000 1 250 000 

Kommunikasjon og media 9 2 200 000 1 955 000 0 245 000 2 200 000 2 030 000 

SUM ORGANISASJONSUTGIFTER 35 932 000 31 482 000 270 000 4 180 000 35 932 000 33 286 000 

Kostnader salgsavdelingen 10 21 635 800 21 635 800 21 635 800 20 338 000 
Kostnader Norsk Skyttertidende 11 2 284 000 2 284 000 2 284 000 2 131 000 
Kostnader IKT-tjenester 
lag/samlag 12 2 990 000 2 990 000 2 990 000 2 400 000 
Osloprosjektet 13 900 000 675 000 0 225 000 900 000 800 000 
Landslotteriet 2020 14 500 000 500 000 500 000 1 000 000 
Markedsavdeling 15 600 000 300 000 300 000 600 000 
Øremerket Landslotteriet 14 -500 000 -500 000 -500 000 500 000 
TOTALE KOSTNADER 64 341 800 32 457 000 270 000 31 614 800 64 341 800 60 455 000 

RESULTAT 610 200 0 0 610 200 610 200 836 000 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 121/2020 
Sak: Budsjettjustering desember 2020 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 
Referanse: Budsjett 2020, sak 85/2020, regnskap per 30.10.2020 

Saksopplysninger 
Administrasjonen fremmer sak om budsjettjustering i samsvar med etablerte rutiner for 
økonomistyring. Administrasjonen har fullmakt til å foreta justering av budsjettet innenfor 
hver hovedpost, mens endringer mellom hovedpostene skal godkjennes av styret.  

Tertialregnskapet per 31.10.2020 viser at det er god kontroll på utgiftene ved utgangen av 
oktober måned. Den store utfordringen i år er at vi som følge av mange avlyste kurs, og 
mindre aktivitet i skytterlag og samlag som gir mindre bidragsutbetalinger, vil få relativt mye 
ubrukte offentlige midler. Vi har søkt Forsvarsdepartementet (FD) om omdisponering av 
midler flere ganger, og møtt stor velvilje ved endring av prosjekter. Stadige endringer og 
innstramminger i nasjonale retningslinjer har imidlertid gjort at flere av de endrede 
prosjektene heller ikke kan gjennomføres.  

Som følge av koronakrisen ble det vedtatt et revidert budsjett i sak 85/2020. Denne 
budsjettjusteringen gjøres etter det reviderte budsjettet.  

I det reviderte budsjettet la vi inn en post med digitalisering av alle årbøker og Norsk 
Skyttertidende. Her gjorde vi en avtale med Nasjonalbiblioteket der de tar 
digitaliseringsarbeidet gratis mot at vi ga de rett til å publisere alt inntil «dags dato». 
Nasjonalbiblioteket har allerede årbøker og NST i papirformat, og gode publiseringssystem 
for digitale verk, så det er en stor fordel fro DFS at de tar på seg dette arbeidet. Avsatte 
midler på kr. 300 000 vil således ikke bli brukt til dette formålet.  

Det ser ut til å bli høyere utbetalinger til prosjekt bidrag til kjøp av grunn. Det er et par saker 
som mangler noe formell dokumentasjon, men vi har valgt å øke rammen her med kr. 
300 000, som tas fra post 1 «andre utgifter», ref. forrige avsnitt. Denne økningen kan også 
tas fra overskytende prosjektmidler til arrangement, når bidrag til kjøp av grunn er et 
prosjekt.  

Samlet gjør koronakrisen at bruk av prosjektmidler vil bli vesentlige lavere enn budsjettert. 
Vi har ikke korrigert for dette i denne saken, det vil skje i en egen Covid-19 rapportering som 
FD skal ha i januar 2021.  

Det er ført opp en inntektspost «Andre tilskudd» på 250 000. Dette gjelder egenandeler fra 
Oslo-prosjektet, som er en del av prosjektfinansieringen. Faktiske inntekter må likevel føres i 
en egen inntektspost. Denne endringen medfører at budsjettert resultat økes med 250 000 
kroner.  

Ellers er det gjort noen korrigeringer på budsjett for salgsavdelingen. Resultatet ser ut til å 
holde seg innenfor revidert budsjett.  



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre godkjenner følgende budsjettjustering: 

Post Tekst 
Budsjett 

2020 
Justert 

budsjett Endring 

 +=auka utgift/red innt 
 -= auka inntekt/red utg 

INNTEKTER 
1 Andre tilskudd 0 -250 000 -250 000

10 Omsetning salgsavdelingen -20 000 000 -18 500 000 1 500 000
12 Fakturagebyrer sentral kontingentkjøring -600 000 -700 000 -100 000

UTGIFTER  
1 Andre utgifter 450 000 150 000 -300 000
5 Bidrag til kjøp av grunn (P) 441 000 741 000 300 000

10 Kostnader salgsavdelingen       20 338 000       18 838 000 -1 500 000
10 Lønnskostnad salgsavdelingen         1 786 000         1 656 000 -130 000
10 Frakt    650 000    750 000 100 000
10 Leie og leasing    150 000    180 000      30 000 
12 Vedlikehold og lisenser    470 000    500 000      30 000 
12 Gebyr premieutbet., kontingentkjøring      70 000      90 000      20 000 
12 Telefon og porto, SMS      50 000    100 000      50 000 

SUM kontroll -250 000

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 122/2020 
Sak: Møteplan for DFSU 2021 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 17 
Referanse: DFSU 18/2020 

I Skytterbokas kap. 17.110 pkt. 12 står følgende: "Innen 15. oktober hvert år skal utvalget 
utarbeide et detaljert budsjett og møteplan for neste års virksomhet. Budsjettet og planen 
forelegges Skytterstyret til godkjenning."  

DFSU har tradisjonelt hatt 4-5 møter pr år. Noen av møtene gir seg selv i forhold til frister 
etc. Skytterbokas kap. 17 legger på utvalget.  

Etter 2019 har det og blitt gitt føringer fra Norges Skytterstyre om at flere møter bør tas som 
nettmøter. 

Administrasjonens drøfting 
Å holde møtene på Skytterkontoret har vist seg å være en suksess både økonomisk og 
praktisk. Det anbefales derfor å fortsette med dette.  

Administrasjonen foreslår at praksisen med å gjennomføre møtene uten overnatting så langt 
det er mulig videreføres. Møtene kan da eksempelvis starte klokken 10:00 og vare til 17:00 
slik at utvalgsmedlemmene rekker å reise frem og tilbake samme dag. Dette er også 
kostnads-besparende. Det foreslås også at praksisen med å holde møtene på ukedager 
videreføres.  

Det kan være nødvendig med nettmøter på kveldstid i tillegg til den ordinære møteplanen. 

DFSU:  
DFSU har behandlet saken i DFSU-sak 18/2020, og støtter administrasjonens forslag. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Følgende møteplan for DFSU godkjennes: 

Mandag 22. februar 2021  Skytterkontoret, Oslo  
Mandag 7. juni 2021   Videomøte - vurderes utfra behov 
Mandag 9. august 2021  Elverum, Landsskytterstevnet 
Tirsdag 21. september 2021 Videomøte 
Lørdag 20. november 2021 Skytterkontoret, Oslo 

Møtene avholdes som dagsmøter uten overnatting. Ved behov kan overnatting vurderes. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 123/2020 
Sak: Møteplan for Feltutvalget 2021 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 18 
Referanse: Skytterboka 18.110, pkt. 8 c) 

Innen 15. oktober hvert år skal utvalget utarbeide møteplan for neste års virksomhet. Planen 
forelegges Skytterstyret til godkjenning.   

Administrasjonens drøfting 
Feltutvalget legger normalt opp til 4 møter pr år. Noen av møtene gir seg selv i forhold til de 
frister som Skytterbokas kap. 18 legger på utvalget.  
For 2021 foreslås 5 møter, ett ekstra i etterkant av ledersamlingen i april. Valgene på 
ledersamlingen vil trolig gi utvalget en ny sammensetning. Det er derfor ønskelig med et 
møte for å koordinere den videre virksomhet med utvalgets nye medlemmer.  

Sett i lys av uvissheten knyttet til hvor lenge det vil være koronarestriksjoner foreslås 
møtene avholdt i en kombinasjon med fysiske møter og teams-møter. Møter der man treffes 
ansikt til ansikt er viktig for å bygge team- og sosiale relasjoner i en gruppe som skal fungere 
godt sammen. Derfor legges det opp til to slike møter om det er forenlig med gjeldene 
smittevernråd.  

Administrasjonen foreslår følgende møteplan for 2021: 
Utvalgsmøter:  
Tirsdag 26. januar:   Teams-møte 
Tirsdag 2. mars: Temas-møte 
Tirsdag 8. juni:  Skytterkontoret, Oslo 
Tirsdag 21. september Teams-møte 
Tirsdag 2. november:  Skytterkontoret, Oslo 

Feltutvalgets innstilling:  
Feltutvalget anbefaler Norges Skytterstyre å vedta administrasjonens forslag til møteplan for 
Feltutvalget i 2021.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Følgende møteplan for Feltutvalget i 2021 godkjennes: 

Tirsdag 26. januar:   Teams-møte 
Tirsdag 2. mars: Temas-møte 
Tirsdag 8. juni:  Skytterkontoret, Oslo 
Tirsdag 21. september: Teams-møte 
Tirsdag 2. november:  Skytterkontoret, Oslo 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer:  124/2020 
Sak:  Årsplan for DFSU 2021 
Kompetanse:  Skytterboka kapittel 17 
Referanse:  Skytterboka kap. 17, LTP 2021-2024 

 
Årsplan for DFSU tar utgangspunkt i instruks for DFSU som er gjengitt i Skytterboka kapittel 
17, vedtatt Langtidsplan 2021-2024, innsendt søknad til FD om prosjektmidler for 2021, 
budsjettforslag 2021, samt møteplan og representasjonsplan for DFSU 2021.  
  
 Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har utarbeidet et forslag til årsplan for DFSU 2021.   
   
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Årsplan for DFSU 2021 godkjennes.  
  
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 125/2020 
Sak: Årsplan for Feltutvalget 2021 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 18 
Referanse: Skytterboka kapittel 18 

 
Feltutvalget skal innen 15. oktober hvert år utarbeide årsplan for neste års virksomhet, 
som forelegges Skytterstyret til godkjenning.   
  
Administrasjonens drøfting 
Dette forslag til årsplan bygger samme modell som i 2020. Planen legger til 
grunn at utvalgets tradisjonelle årlige virksomheter skal videreføres. Langtidsplan for 
perioden 2021 – 2024 er vedtatt av Skyttertinget 2020. Plan for gjennomføring av de 
enkelte tiltak knyttet til feltsektoren er under utarbeidelse, men ikke ferdig 
behandlet. Innledningsvis i 2021 vil derfor mye av utvalgets arbeide bli prioritert til 
å utarbeide plan forgjennomføring av tiltakene i langtidsplanen.  
  
Administrasjonen foreslår følgende årsplan for 2021:  



  
 
  

  
  
Feltutvalgets innstilling:  
Feltutvalget anbefaler Norges Skytterstyre å vedta administrasjonens forslag til årsplan for 
DFSFU i 2021.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Årsplan for Feltutvalget 2021 godkjennes.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
  



Saksnummer: 126/2020 
Sak: Forslag om forbud mot bruk av metallmål på skytebaner 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 13 
Referanse: Sikkerhetsinspeksjoner av skytebaner 

Norges Skytterstyre har etter rapportering om status for fokusområde anlegg 2019-2020 
signalisert at de ønsker fremmet en sak med forslag om forbud mot bruk av metallmål på 
skytebaner.  

Tidligere behandling som er relevant er følgende. I 2008 ble det sendt ut et rundskriv til 
samtlige lag om at man anbefaler å fase ut bruk av metallmål og erstatte dem med 
elektronisk målmateriell til bruk på Stang og felthurtigskyting. I etterkant har det vært en 
utvikling hvor man har etablert faste installasjoner med elektroniske skiver flere steder rundt 
om i landet. Foreløpig finnes det nok ikke slike tilbud i alle samlag, men utviklingen siden 
2008 har medført en betydeligtydelig forbedring.  

Støtteordningene som ble innført i 2017 har initiert utbetaling til 27 anlegg. Det ble 
imidlertid allerede fra 2010 åpnet for utbetaling av ekstraordinære bidrag. 4 anlegg fikk 
tilskudd før 2017. Det er også etablert anlegg som er selvfinansiert, eller har fått støtte fra 
spillemiddelordningen, eller bankstiftelser. Det er derfor rimelig å anta at tilbudet siden 
2010 er forbedret med ca. 40 nye anlegg. Samtlige anlegg inkluderer nødvendigvis ikke 
muligheten til å skyte felthurtigskyting. Det vil være enklere å etablere skiver for 
Stangskyting i allerede etablert infrastruktur, enn å foreta en mer omfattende ombygging til 
et felthurtiganlegg. Andelen anlegg for felthurtigskyting utgjør derfor kun en del av 
anskaffelsene. I motsatt fall vil nok samtlige anlegg som er etablert for felthurtigskyting, også 
ha målmateriell for Stangskyting.  

Det arbeides for tiden med å håndtere flere parallelle saker som berører miljøforhold på 
skytebaner. Støy har vært håndtert i lang tid, men også tungmetallforurensning har blitt 
aktualisert i flere omganger. For ca. 20 år siden var fokuset på haglebaner, og spesielt bruk 
av bly i våtmarksområder. Dette resulterte i forbud mot bruk av bly på jakt med hagle og på 
lerduebaner. Forbudet mot bly for jakt med hagle ble riktignok opphevet for noen få år 
siden, men det pågår nå flere prosesser med utredning av mulige fremtidige restriksjoner for 
bruk av bly til både jakt og på skytebaner, for alle typer våpen.  

Denne type prosesser er svært ressurskrevende å håndtere, og utfallet er usikkert. Det 
pågikk i tidsrommet før 2010 og frem til ca. 2012 en nasjonal prosess hvor formålet var å 
regulere eksisterende virksomhet på skytebaner. Dette berørte miljøaspekter ved potensiell 
tungmetallforurensning og støy. Fremdriften i dette arbeidet stoppet opp i påvente av 
byråkratiske avklaringer, før det igjen ble aktualisert ved at det ble innledet en prosess i EU 
og gjennom arbeidet til ECHA (Det europeiske kjemikaliebyrå).  

Foreløpig er status at Miljødirektoratet har innledet to forskjellige prosesser for å kartlegge 
omfang av potensiell forurensing. Det ene omfatter nedlagte skytebaner. Denne prosessen 
jobbes det konkret med, mens prosessen som omfatter eksisterende virksomhet pågår uten 
at det foreløpig har resultert i mer enn samtaler mellom organisasjonene, Miljødirektoratet 
og Klima- og miljødepartementet. Organisasjonene kom sommeren 2020 med innspill til 



videre prosess. Innspillene er foreløpig til vurdering hos Miljødirektoratet. Det antas at 
spesielt prosessen som omfatter eksisterende skytebaner blir krevende.  
 
Miljømyndighetenes håndtering baseres ofte på deres erfaringer med å behandle 
kommersiell næringsvirksomhet. Vår erfaring er at saksbehandlerne kjenner for lite til 
virksomheten som drives på skytebaner, og hva det innebærer at driften utføres av frivillige 
organisasjoner.  
 
Denne saken har i tillegg en bakgrunn i den nesten avsluttede satsningen på fokusområde 
anlegg 2019-2021. Det har gjennom de utførte sikkerhetsinspeksjonene blitt avdekket en del 
bruk av metallmål som strider mot sikkerhetsforskriften. Utplasseringene av slike mål er ofte 
ikke nedfelt i politigodkjent skyteinstruks, og plasseringen medfører i mange tilfeller at man 
ikke har godkjent bakgrunnshøyde, eller kulefang, jf. krav i sikkerhetsforskriften. En del av 
målene har den siste tiden vært lite brukt og har blitt anbefalt fjernet. Alternativt må man 
påta seg jobben med å tilfredsstille sikkerhetsforskriften. Der det i stor grad pågår aktivitet, 
har man ofte på eget initiativ, allerede anskaffet elektronisk målmateriell.  
 
Metallmål benyttes også i et stort omfang til andre aktiviteter enn organisasjonens 
kjernevirksomhet. Plassering av målene er i slike sammenhenger ofte vilkårlig og ikke 
innarbeidet i godkjent instruks. Råd fra ekstern sikkerhetsinspeksjon har medført at flere lag 
gjennom har fått ordnet formelle forhold. Nye opparbeidede anlegg for Stang- og 
felthurtigskyting krever ny politigodkjenning, blant annet for å motta tilskudd. 
 
Administrasjonens drøfting 
Bakgrunnen for denne saken er omfattende og svært sammensatt. Den berører i tillegg et 
tema som kan skape begrensninger for utøvelsen av spesielt felthurtigskyting. Praktiske 
løsninger for å skyte Stangskyting er noe de fleste enkelt kan få til ved å bytte frontskive og 
endre figurtype på skiver som allerede er i bruk. Felthurtigskyting uten bruk av metallmål, 
kan ikke like enkelt erstattes på denne måten. Annen type skyting rammes ikke i stor grad av 
et eventuelt forbud. Man er kjent med at for eksempel Heimevernets skarpskyttere har 
benyttet baner på Østlandsområdet til egentrening, og da har benyttet metallmål. Dette 
skjer imidlertid i nokså lite omfang, men det forekommer i likhet med at enkelte politidistrikt 
driver trening for sine skarpskyttere på riflebaner. Politiets trening foregår også i noen grad 
på DFS-baner, og da benyttes det metallmål sporadisk.  
 
Dersom denne type trening utføres på riflebaner kreves det i tillegg at det opparbeides 
voller som er spesielt egnet for dette, jf. sikkerhetsforskriftens kapittel 5. Kapittel 5 omfatter 
krav til kortholdsbaner. Der dette ikke er gjort vil bruk av metallmål ikke være i samsvar med 
sikkerhetsforskriften.  
 
Flere skytterlag merker en økt pågang fra langholdskytingsmiljøet. Her er det en forventning 
at man kan benytte metallmål, med tanke på å få umiddelbar anvisning. Slik aktivitet vil 
vanskelig kunne gjennomføres ved et eventuelt forbud. Vårt inntrykk er at skytterlagene er 
svært delt i oppfatningen av om de vil slippe til denne type aktivitet. Det er lag som har 
kommet i direkte konflikt med slike brukere og motsatt, og lag som omfavner aktiviteten og 
driver den selv.  
 



I arbeidet som foregår med Miljødirektoratet, har skytterorganisasjonene foreslått at det 
utarbeides en veileder for avbøtende tiltak, som kan forbedre situasjonen miljøsituasjonen 
på eksisterende baner. Man vet fra tidligere arbeid og samarbeid med Forsvarsbygg, at bruk 
av metallmål i vesentlig grad forsterker utlekking og spredning av tungmetaller. Årsaken er 
at prosjektilene fragmenteres ved treff og at bly blir spredt utover et område rundt 
målarrangementene. På grunn av at knuste fragmenter får en større kontaktflate mot 
omgivelsene, forsterker dette korroderingen og derved forsterkes spredningen til 
omgivelsene ytterligere.  
 
Fragmenter spres også utover på den lokale plasseringen i større grad og blandes med jord 
og andre masser. Bruk av kulefang av sand, i samsvar med sikkerhetsforskriften, er noe man i 
dag vet forhindrer utlekking og gjør etterfølgende sanering enklere og billigere. Ved bruk av 
metallmål føres fragmentert bly lettere bort fra området og det blandes i større grad med 
stedlige masser. Bly fra slik skyting havner utvilsomt lettere i vannføringer.  
 
Feltutvalget har kommet med en uttalelse som uttrykker bekymring for mulighetene for 
felthurtigskyting.  
Feltutvalgets uttalelse er følgende: 
«Feltutvalget er bekymret for at et forbud mot stålskiver særlig vil gå utover aktiviteten i  
felthurtig. Utvalget ber DFS vurderer å styrke tilbudet om bidrag fra DFS til særlig anlegg for 
denne disiplinen. Et eventuelt forbud bør ha en lengre overgangsordning og følge 
langtidsplanperioden slik at det tidligst trer i kraft fra 1. januar 2025.» 
 
Feltutvalgets oppfordring til å styrke bidragsordningene, spesielt for felthurtig, vil nok kunne 
tenkes å forsterke incentivene til at flere vil gå over til elektronisk målmateriell. Det vil også 
ha en forsterket konsekvens for sikkerhet, ved at flere gjør nødvendige sikkerhetsmessig 
oppgraderinger og i tillegg innhenter ny politigodkjenning som formaliserer aktiviteten.  
 
Det er nødvendigvis ikke sikkert at Feltutvalgets ønske med en så lang overgangsordning er 
hensiktsmessig. Et umiddelbart forbud i løpet av 2021, sammen med en forsterket 
bidragsordning, kunne fått den effekten at mange initierer de nødvendige tiltakene og 
iverksetter søknadsprosesser for utskiftning av materiell før sommeren. Men dette vil i 
praksis være svært krevende for skytterlagene å få gjennomført så raskt.  
 
Søknader og utbetalinger gjennom støtteordninger skjer gjennom en års-syklus. Det tar 
nødvendigvis noe tid før man får støtten, og alle lag har ikke økonomi til å betale alt før 
støtten mottas. Erfaringen tilsier at det også går tid før en politigodkjenning foreligger. 
Hensynet mellom tidspunkt for aktualisering av denne saken og praktisk gjennomførbarhet, 
gjør at et tidspunkt mellom 2021 og feltutvalgets anbefaling synes mer realistisk.  
 
Konklusjon: 
Sikkerhet og forurensing er forhold som taler for et forbud mot bruk av metallmål. 
Begrensning av aktivitet taler mot. Det er imidlertid stor usikkerhet knyttet til omfanget av 
konsekvensene for felthurtigskyting. Konsekvensene kan uansett reduseres ved at det 
stimuleres ytterligere til anskaffelse av elektronisk målmateriell.  
 
Organisasjonen har allerede arbeidet lenge med utfasing av metallmål, og det har blitt 
innført støtteordninger for anskaffelse av elektronisk målmateriell. Tar man de negative 



miljøkonsekvensene og sikkerhetsutfordringene i betraktning, vurderes de å veie tyngre enn 
mulige begrensninger i aktivitet, så lenge man gjennom en overgangsordning gis tid nok til å 
etablere egnede løsninger. 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det innføres forbud mot bruk av metallmål på skytebaner som driftes av lag i Det frivillige 
Skyttervesen, med virkning fra 1. januar 2023. Mulighetene for å forsterke støtteordningene 
for innfasing av elektronisk målmateriell tas opp i forbindelse med søknad om midler og 
budsjettbehandling.  
 
Bernt Brovold fremmet følgende forslag: 

1. Norges Skytterstyre forutsetter at all skyting, også mot metallmål, skjer innenfor 
gjeldende skytebaneinstruks og sikkerhetsbestemmelser.  

2. Det innføres forbud mot bruk av metallmål på skytebaner som driftes av skytterlag 
tilknyttet Det frivillige Skyttervesen, med virkning så snart som mulig, og senest fra 1. 
januar 2025. 

3. Det søkes å forsterke støtteordningene for innfasing av elektronisk målmateriell, 
særlig for felthurtigskyting.   

 
Vedtak: 
Brovolds forslag enstemmig vedtatt.  



Saksnummer: 127/2020 
Sak: Forslag til nytt regelverk for skytterbekledning 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 8 
Referanse: - Skytterboka kapittel 8, pkt. 8.160 

- Styresak 71/2019 Bekledningsreglement og kontroll 
- Styresak 63/2020 Regelverk for skytejakker 
- Styresak 92/2020 Forslag til nytt regelverk for skytterbekledning 
- Styresak 106/2020 Forslag til nytt regelverk for skytterbekledning 

 
Administrasjonen har den siste tiden gjennomført samtaler eller besøk med de mest 
benyttede leverandører av skytterbekledning. Det er i den sammenheng foretatt målinger av 
stivhet i ny bekledning, spesielt deres toppmodeller skytejakker. Dette for å danne seg et 
bilde av hva som i dag er gjeldende blant leverandører/skyttere flest. 
 
Videre er det gjennomført møter med erfarne dommere i Norges Skytterforbund (NSF) for å 
høste deres erfaringer med regler og kontroller i nasjonale og internasjonale konkurranser i 
regi av NSF og International Sport Shooting Federation (ISSF).   
 
Administrasjonens drøfting 
Utgifter til skytterbekledning er en betydelig kostnad for mange skyttere. Endringer i regler 
som medfører at skyttere må bytte ut sin skytterbekledning vil derfor være 
kostnadsdrivende og svært uheldig, noe som også vil kunne påvirke aktiviteten i negativ 
retning. Å reversere utviklingen som har vært de siste årene vil være krevende og trolig 
skape langt mer støy enn det vil være å akseptere dagens standard som den framtidige norm 
og regel. Med det som utgangspunkt legges denne saken fram for drøfting.  
 
Stivhet i skytterbekledning 
I ISSF benyttes et eget approbert måleinstrument for måling og 
kontroll. Kontrollen gjøres ved at det legges et lodd på 1 kg på 
jakka/buksa som innenfor et definert område legger press mot stoffet. 
Stoffet skal da svikte/presses ned til en viss grense for å være 
godkjent. I ISSF er kravet minimum 3 mm. Kravet skal være nådd innen 
ett minutt.  
 
Ved Skytterkontorets besøk til leverandører er stivhet målt på flere av deres toppmodeller. 
Målingene er utført på nyprodusert bekledning, noe som vil si at den er på sitt stiveste. 
Stivheten varierer ganske mye, men erfaringsmessig presses 3-lags kanvas ned ca. 1,5 mm 
eller mer. I tillegg viser erfaringer at små målefelter og lavere temperatur gir økt stivhet. 
Kontroller bør derfor foregå i romtemperatur eller tilsvarende der de som kontrolleres gis 
anledning til å tempere bekledningen før kontroll foretas, noe som bør reglementsfestes.  
 
Det er i dag skytterbekledning som benyttes i DFS som har relativt små felter mellom 
sømmer. Sømmer bidrar til å stive opp bekledningen. ISSF måleutstyr har et sirkulært 
måleområde med diameter 60mm. Hvis det på skytterbekledningen ikke er felter i 
måleområdet som er større enn dette, foretas målinger på sømmer. Ved kontroll foreslås at 
minimum to punkter skal kontrolleres på jakker og minimum ett punkt på bukser. Jakker bør 
kontrolleres midt bak lavt på ryggstykket, mens bukser bør testes på egnet sted rundt 
hoftepartient. Erfaringer fra de kontroller Skytterkontoret har gjort er at målt stivhet kan 



variere avhengig av om man måler fra innsiden eller utsiden. Her bør «beste» side legges til 
grunn.  
 
Lengde på skytejakke 
DFS har i dag ikke noen regel som regulerer dette. Tillatt lengde i ISSF er til nedkant av 
knyttet hånd med armen strak langs kroppens side. Benyttes den samme regel i DFS settes 
det en standard som danner norm og som kan kontrolleres. Det vil være en tilstrekkelig 
begrensing om skyttere eller leverandører ser en utviklingsmulighet i denne retning.  
 
Tykkelse på skytterbekledning 
Dagens regelverk for tykkelse på skytterbekledning er maksimalt 3 millimeter utenom de 
områder som kan polstres. I ISSF kan tykkelsen maksimalt være 2,5 mm.  
Måling av tykkelse kan skje ved bruk av samme instrument som måler stivhet, men det 
finnes også egne apparater for dette godkjent til bruk i ISSF. Skytterkontoret har samtidig 
med besøkene til leverandører gjort målinger at tykkelse. Leverandører opplyser at ett lag 
kanvas måler anslagsvis 1,1 – 1,2 mm, noe som stemmer med målinger av 3-lags kanvas på 
opp til 3,6 mm. Dvs. langt over dagens tillatte tykkelse. Her må DFS også ta noe av ansvaret 
for dette ettersom organisasjonen over tid har akseptert at det kan benyttes 3-lags kanvas. 
Her vil det være en løsning å øke tillatt tykkelse slik at den tilpasses det som er dagens 
gjennomgående situasjon. Det er vurdert å øke til 4mm, men det kan samtidig oppfattes 
som en invitasjon til å legge seg helt opp mot denne grensen. Derfor foreslås at maksimal 
tillatt tykkelse skal være 3,6mm. 
 
Livhøyde på bukse 
Dagens regel er at buksa maksimalt kan være 5 cm over hoftekammen. Utfordringen er at 
regelen ikke sier noe om livhøyde eksempelvis i ryggen, der flere av dagens leverandører 
tilbyr modeller med forhøyet korsryggstøtte. I denne sammenheng nevnes at bukser i 
alminnelighet (f.eks. jeans) er 2 – 3 cm høyere i ryggen enn foran for å ha god passform. 
Fysiologisk kan det være gode grunner til å akseptere at buksa går litt høyere i korsryggen 
ettersom flere skyttere opplever at stående skyting er ekstra belastende for særlig 
korsryggen. Det er i denne sammenheng opplyst at det blant skyttere i ISSF benyttes 
modeller som går ca. 2cm over hoftekammen målt ved hoftene og at de har en forhøyning i 
korsryggen, men at denne ikke er mer enn 5 cm over hoftehøyden. Utfordringen er å 
måle/kontrollere dette, noe som imidlertid kan gjøres med en strikk eller et tau rundt livet 
fra høyeste punkt på buksa og som danner målepunkt for buksehøyde ved hoftekammen. 
Landslaget i DFS har i denne sammenheng foreslått 5 cm over hoften, og ytterligere 5 cm i 
ryggen. Administrasjonens forslag er å beholde dagens regelverk der det presiseres at 5 cm 
over hoftekammen er maksimal høyde rundt hele kroppen.  
 
Differensiert krav for rekrutterings- og breddeskyttere sammenliknet med toppskyttere 
Det er en krevende oppgave å balansere et felles regelverk som er tilpasset både bredde- og 
rekrutteringsskyttere samtidig som det skal være regulerende for de mest satsende. Blant 
toppnivået i DFS er det stor seriøsitet i satsingen og mye prestisje knyttet til å prestere. 
Skyttere på dette nivået vil alltid søke mot å finne forbedringer enten det er trenings- eller 
utstyrsmessig, herunder forbedringer på skytterbekledning. Det viktigste for denne gruppen 
skyttere er et tydelig og konkret reglement som sørger for like konkurranseforhold.  
 



Det er spesielt i stående skyting at stivere skytterbekledning kommer til nytte. I liggende 
skyting kan sågar en stiv jakke være en ulempe om den ikke er godt nok tilpasset. Skyttere 
flest åpner i tillegg jakken i mer eller mindre grad i liggende, slik at støtteeffekten av stivhet 
anses ubetydelig. Det samme vil også i akseptabel grad gjelde for de klasser som skyter i to 
stillinger, liggende og knestående. Nytten av spesialsydd stiv bekledning er derfor vesentlig 
høyere for skyttere som konkurrerer i alle tre stillinger sammenliknet med de som kun skyter 
kne og/eller liggende. 
Hensikten med et differensiert regelverket mellom topp- og breddeskyttere er å sikre at den 
vanlige skytter har fleksibilitet i valg av billigere og/eller brukt bekledning, og ikke minst 
sørger for at rekrutterings- og breddeskyttere ikke velger bort å delta fordi man er bekymret 
for om egen bekledning er godkjent eller ikke. Toppskyttere derimot vil man kunne stille 
strengere bekledningskrav til med kontroll av dette. Utfordringen er å sette et skille mellom 
disse kategoriene.  
 
Et alternativ er å ha felles reglement for alle klasser der kun utvalget klasser kontrollers, 
eksempelvis klasse 3 – 5, eller enda snevrere kun blant skyttere i klasse 5.  
Et annet alternativ er å ha et romslig generelt regelverk for alle klasser, men med tilleggskrav 
for klasser med toppskyttere, her også eksempelvis klasse 3 – 5, eller kun klasse 5.  
 
Det siste alternativet med tilleggsregler for toppskyttere synes å være det beste alternativet. 
Slik vil det være enklere for breddeskyttere å sette seg inn i regelverket som gjelder spesielt 
for han eller henne, der det går tydelig fram at de ikke omfattes av tilleggsreglene med 
tilhørende kontrollregime. Ettersom det er lagt opp til en mest mulig smidig overgang der 
det er kravene til skytterbekledning blant toppsjiktet man intensjonsmessig ønsker å 
regulere strengere vil målgruppen i all hovedsak være å finne i klasse 5. Derfor bør 
ordningen i første omgang gjelde kun for denne klassen, deretter kan den eventuelt på et 
senere tidspunkt vurdere å utvide til flere klasser om erfaringene viser det aktuelt. Det vil 
med en slik regel kunne inntreffe tilfeller der det er skyttere fra eksempelvis klasse 4 eller EJ 
som hevder seg, og som dermed ikke omfattes av de samme bekledningsreglene som klasse 
5. Det er imidlertid all grunn til å tro at deres bekledning likevel holder den samme 
standard/krav som for skytere i klasse 5.  
 
Betraktninger rundt kontroll av skytterbekledning 
Det å utføre en fullverdig kontroll av skytterbekledningen er tidkrevende. Et anslag er at 
kontroll av en enkelt utøver vil ta mellom 5 – 10 minutter om både jakke og bukse skal 
kontrolleres.  
En slik kontroll på eksempelvis LS vil trolig bli oppfattet mer inngripende om det skjer som en 
del av oppropet før skyting. En løsning som kan vurderes er et frammøte for 
bekledningskontroll 60 minutter før skytetid (30 min før opprop), dette slik at 
bekledningskontroll er gjennomført før opprop starter.  
 
Samtidig vil det forenkle kontrollen vesentlig særlig på LS om kontroller gjennomføres etter 
skytinger. Da vil man ikke komme i den situasjonen at de som kommer til kontroll oppfatter 
det inngripende i forhold til forberedelser til egen skyting. En ordning med frivillig kontroll på 
stevner i forkant av LS og under LS vil i den sammenheng gjøre det mer legitimt med kontroll 
i etterkant. Skytterne har da fått muligheten på forhånd til å få sitt utstyr sjekket, og slik sett 
redusert muligheten for å bli diskvalifisert i en eventuell etterkontroll. Det vil uansett være 
svært uheldig om noen eksempelvis på LS har skutt meget godt og blir intervjuet på TV, og så 



en ½ time etter blir diskvalifisert. En slik forhåndstest er ikke en godkjenning, men en 
egenkontroll, og slik sett ikke noe fritak for å bli kalt inn til kontroll etter skyting.  
 
Behovet for overgangsordninger avhenger i hovedsak av i hvor stor grad DFS vedtar regler 
som rammer skyttere slik at de på sikt må bytte ut eller sy om sin skytterbekledning. For en 
breddeorganisasjon som DFS vil en smidig overgangsordning uansett være mest 
formålstjenlig. En ordning på ett år med muligheter for frivillig egenkontroll av 
skytterbekledning vil gi en viss smidighet i overgangsordning. Dette særlig når målet er å 
legge dagens standard til grunn slik at færrest mulig skyttere blir rammet av et mer konkret 
regelverk. Videre vil erfaringene fra frivillige kontroller i 2021 kunne avdekke om nytt 
regelverket fungerer etter intensjonene eller ikke, noe som gir muligheter for Norges 
Skytterstyre til å gjøre ytterligere tilpassinger neste høst før regelverket trer i kraft 1. januar 
2022.  
 
ISSF har en ordning med individuell merking av skytterbekledning og utstedelse av attest til 
skyttere som kontrolleres. Ordningen er basert på tillit, og er slik sett ikke en endelig 
godkjenning. En slik løsning synes mindre relevant for DFS, som i stedet bør opprette et 
sentralt register over skyttere som kontrolleres med tidspunkt for kontroll og eventuelle 
avvik. Skyttere med avvik gis en frist for å rette feilen/gi tilbakemelding.  
 
 
Myndighet til å kontrollere 
Kontroll av skytterbekledning krever kostbart spesialutstyr. Videre vil slike kontroller måtte 
utføres noe mer skjønnsmessig enn eksempelvis våpenkontroll, noe som vil stille krav til 
kompetanse bygget opp gjennom erfaringer. Det anbefales derfor at slike kontroller 
berammes av generalsekretær og utføres under ledelse av Skytterkontoret med eventuelle 
hjelpere. Slik vil man også spare arrangører og skytterlag for den belastning dette kan 
medføre. Ved kontroller oppnevner generalsekretær leder for kontroll-teamet. Stevnejury jf. 
Skytterboka pkt. 8.103 er ankeinstans.  
 
Leverandører av skytterbekledning 
Det er viktig at DFS har et nært og tillitsfullt samarbeid med leverandører av 
skytterbekledning. I og med at reglementet blir mer konkretisert bør leverandører gis 
mulighet til når som helst å få modeller i sin garderobe med skytterbekledning testet på 
forhånd. Dette må fortrinnsvis skje på Skytterkontoret. Det er her ikke snakk om noen form 
for godkjenning av enkeltmodeller eller typer, men er i stedet kun et tilbud om å få utstyr 
testet.  
 
Tilpassing til ISSF-regler  
Det er stor forskjell i kravene til skytterbekledning som benyttes i ISSF, og det som er 
gjennomgående standard på det som benyttes i DFS i dag. Det vil her være ulemper, men 
også fordeler med en samordning slik at det i størst mulig grad er et felles reglement for 
skyttere og produsenter å forholde seg til. Like krav til stivhet og tykkelse vil være det 
viktigste, men samtidig må det være visse forskjeller, eksempelvis knyttet til glidelåser og 
polstringer på DFS-bekledningen. For DFS-skyttere flest vil en tilpasning til ISSF-regler bety at 
den bekledning de i dag benytter ikke vil være tillatt, og ny må anskaffes. En slik løsning vil 
således måtte ha en svært lang overgangsordning, eksempelvis på 10 år. En regelendring 



som ligger så langt fram i tid vil samtidig gi forutsigbarhet der det er opp til skytterne å velge 
når de vil bytte ut sin skytterbekledning.  
 
Blant de beste skytterne byttes det jevnlig skytterbekledning, slik at det bør ikke by på 
spesielle utfordringer. Det uheldige her vil være at enkelte breddeskyttere i klasse 3 og 4 vil 
oppleve at de blir påtvunget å bytte skytterbekledning. Å tilpasse DFS sitt regelverk til ISSF 
synes derfor ikke aktuelt. Administrasjonen mener det er bedre å tilpasse regelverket til det 
som i dag gjennomgående benyttes i DFS innen skytterbekledning, og i tråd med det 
regelverket som er praktisert i lengre tid.  
 
Det siste nordiske landslaget i DFS har gitt følgende felles uttalelse via deres tillitsvalgte:  
 Krav til maksimal tykkelse utenom polstringer er 4 mm. 
 Ikke tillatt med noen form for skjult plast eller spiler eller andre materiell som gir 

ekstra stivhet i plagget.  
 Krav til lengde på skytterjakke er maksimalt til nedkant knyttet hånd når skytter står 

oppreist.  
 Krav til livhøyde på bukse er maksimalt 5 cm over hoftekam, med maksimalt 5 cm 

ekstra i korsrygg.  
 Ungdomsskyttere til og med EJ kan bruke juniorjakke/bukse med justerbar overlapp 

men med samme krav til tykkelse på selve stoffet. 
 
Ellers er alle positive til regler, men disse må kunne håndheves kjapt og enkelt. 
 
Redigering av avsnitt 8.160 i Skytterboka 
Skytterboka avsnitt 8.160 om bekledning og skytterutstyr har per i dag 9 underpunkter. Det 
betyr at det ikke er ledig nummerering for å ta inn et nytt punkt som omhandler kontroll av 
skytterbekledning i dette avsnittet. Det er viktig at et slikt punkt redigeres inn i det avsnittet 
det naturlig hører til. For å løse dette foreslås at dagens punkt 8.166 som omhandler 
hansker, og punkt 8.167 om skytelue/skjerm, slås sammen. Dagens punkter 8.168 og 8.169 
gis så påfølgende nummer slik at punktet om kontroll av skytterbekledning tas inn som nytt 
punkt 8.169. Redigeringen blir som følger: 
 
8.166 Hansker og skytelue/-skjerm 

a) Kun hansker av mykt materiale er tillatt. 
b) Hanskenes totale tykkelse (begge sider) kan maksimalt være 15 mm dobbelt og uten 

sammenpressing (gjelder ikke ved sømmene).  
c) Spesiallagde hansker kan ikke gå mer enn 5 cm forbi håndleddet.  
d) Lueskygge eller skjerm skal ikke være lenger enn 10 cm målt fra pannen.  

8.167 Ankelpølle (justert punktnummer, innhold uendret) 
8.168 Synskorreksjon (justert punktnummer, innhold uendret) 
8.169 Kontroll av skytterbekledning (ref. forslag til vedtak)  
 
DFSUs uttalelse:  
DFSU støtter administrasjonens forslag. Merk at regelverket etter styrets innspill i styremøtet 
er korrigert etter DFSUs behandling. 
 



 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende regelverk kapittel 8 i Skytterboka (justerte eller nye 
punkter er markert med kursiv tekst): 

 
8.162 Skytejakker   
Generelle regler: 
For jakker som kan benyttes gjelder følgende:  

a. Jakken skal være laget av myke materialer (skinn, kunststoff, tøy, kanvas etc.).   
b. Jakken kan maksimalt ha tre lag med materialer (med unntak av polstrede 

områder).   
c. Jakken kan ha polstring på albue. Polstringen på albuen kan maksimalt være 50 mm 

tykk når den er lagt dobbelt. Jakkens stoff og friksjonsmateriale inngår i dette mål. 
Målingen foretas dobbelt, uten sammenpressing.   

d. Jakken kan ha friksjonsmateriale på overarm, albuer og skulderparti. 
Friksjonsmaterialet kan maksimalt være 30 mm tykt. Jakkens stoff inngår i dette mål. 
Målingen foretas dobbelt, uten sammenpressing.   

e. Jakkens lukkemekanisme kan kun bestå av knapper og/eller glidelås. Regulerbare 
reimer, borrelås ol. er forbudt.   

f. Jakken kan ikke ha ekstra påsatt friksjonsmateriale på jakkens sider for å forbedre 
opphenging av overarm i stående stilling.  

g. Opphengingskrok for geværrem på overarm er tillatt.  
  

Tilleggsregler for klasse 5 i bane- og 15m skyting:  
h. Materialet i jakken kan maksimalt være 3,6 mm tykt målt med ISSF-godkjent 

måleutstyr    
i. Det er ikke tillatt med noen form for avstivning i form av spiler, skinner, etc. Bruk av 

korsett/korsryggstøtte er ikke tillatt.   
j. Stivhet i jakken skal være minimum 1,5 mm nedpress målt med ISSF-godkjent 

måleutstyr for stivhet i skytterbekledning. Krav til stivhet skal være oppfylt innen ett 
minutt.  

k. Jakkelengden kan maksimalt være til nedkant knyttet hånd målt når skytteren er 
stående oppreist med armene strake langs kroppens side. 

l. Skyttere i klasse 5 kan kalles inn for kontroll av skytejakke, ref. pkt. 8.169. 
 
Feltskyting 

m. I feltskyting er det tillatt med ekstra friksjonsmateriale utenpå skytejakkens albuer, 
herunder ull, bomull e.l.   

n. Når feltjakke, vindjakke eller liknende brukes utenpå spesiallaget skytejakke gjelder 
følgende:   

1. Forsterkningen kan ha en maksimal tykkelse på 5 mm på albuer, overarm og 
skulder målt dobbelt og uten sammenpressing.   

2. Det er tillatt med ekstra friksjonsmateriale på albuer som eksempelvis 
materialer i ull, bomull etc. Albuebeskytter som er festet på armen er tillatt.  

 
8.164 Skytebukse   
Generelle regler  

For bukser som kan benyttes gjelder følgende:   



a. Buksa skal være laget av myke materialer (skinn, kunststoff, tøy, kanvas etc.).   
b. Buksa kan maksimalt ha tre lag med materialer (med unntak av polstrede områder).   
c. Buksa kan ha polstring på knær og seteparti. Denne polstring skal maksimalt være 30 

mm når det er lagt dobbelt. Buksas stoff inngår i dette mål. Målingen foretas dobbelt 
og uten sammenpressing.   

d. Buksa skal ikke festes til sko eller på annen måte festes i nedkant.  
 

Tilleggsregler for klasse 5 i bane- og 15m skyting: 
e. Materialet i buksa kan maksimalt være 3,6 mm tykt målt med ISSF-godkjent 

måleutstyr.   
f. Stivhet i buksa er minimum 1,5 mm nedpress målt med ISSF-godkjent måleutstyr for 

stivhet i skytterbekledning. Krav til stivhet skal være oppfylt innen ett minutt.  
g. Spesiallagde skytebukser kan maksimalt gå 5 cm over toppen av hoftekammen. 

Gjelder rundt hele kroppen.    
h. Skyttere i klasse 5 kan kalles inn for kontroll av skytebukse, ref. pkt. 8.169. 

 
8.169 Kontroll av skytterbekledning  

a. Kontroll av skytterbekledning gjennomføres kun blant skyttere i klasse 5 i bane- og 15 
m skyting, fortrinnsvis de beste skytterne.  

b. Fram til 31. desember 2021 tilbys frivillig testing av skytterbekledning ved utvalgte 
stevner. Deretter tilbys muligheter for frivillig testing ved behov.   

c. Fra 1. januar 2022 kan kontroll av skytterbekledning gjennomføres.   
d. Tykkelse og stivhet skal ikke testes over sømmer. Unntatt er når det er felter i 

bekledningen som har mindre enn 60 mm mellom sømmer på feltets bredeste 
punkt.    

e. Det skal ikke testes på punkter tillatt polstret eller påmontert friksjonsstoff, jf. pkt. 
8.162 og 8.164.  

f. Skytejakker testes i nedre del i ryggstykket midt bak, samt minst ett sted i nedre del 
av side- eller frontdel. Andre deler av jakken kan kontrollers ved behov. Alle felter som 
testes skal være innenfor kravet.   

g. Skytebukser kontrollers i øvre del og nedenfor buksens forsterkning i bukselinningen. 
Minimum ett punkt skal kontrolleres.    

h. Kontroll av stivhet skal gjennomføres ved normal romtemperatur, 20 grader eller mer.  
Skyttere skal ha muligheter for å tempereres/varme opp stoffet i skytterbekledning  
tilsvarende før kontroll.  

i. Skytterbekledning kan kontrolleres fra både innsiden og utsiden. Holder den kravet 
fra en av sidene er den godkjent.   

j. Generalsekretæren har myndighet til å iverksette og gjennomføre kontroll av 
skytterbekeledning. Kontroller trenger ikke varsles på forhånd.   

k. Kontroller legges primært til sentrale stevner, men kan 
også gjennomføres lokalt/tilfeldig.  

l. Kontroller gjennomføres under ledelse av oppnevnt representant for Skytterkontoret.  
m. Kontroller kan gjennomføres i både før- og i etterkant av konkurranser, primært 

i fbm. innledende skytinger.   
n. Skyttere med mangler eller feil på skytterbekledning gis en frist til å rette feil og melde 

tilbake.   
o. Ved stevner det er forhåndsvarslet kontroll skal det være muligheter for frivillig 

kontroll av skytterbekledning.   



p. Ved kontroll før skyting gis skyttere anledning til å rette eventuelle feil slik at de kan 
delta.   

q. Ved kontroll etter endt skyting diskvalifiseres skyttere som ikke består 
utstyrskontrollen mht. krav til stivhet, tykkelse og livhøyde på bukse.   

r. Skyttere kan anke eventuelle pålegg om utbedringer eller diskvalifikasjon inn for 
stevnejuryen.   

 
8.171 Myndighet   

a. Standplassleder har myndighet til å gi advarsel og/eller diskvalifisere skyttere for 
opptreden på standplass. Denne avgjørelse kan ankes inn for stevnejuryen.   

b. Stevnejuryen har myndighet til å gi advarsel eller diskvalifisere skyttere for 
opptreden på stevnestedet eller deltar med ureglementert utstyr.   

c. Stevnejuryens avgjørelse kan ankes inn for samlagsstyret, som er endelig 
ankeinstans.   

  
8.172 Advarsel   
Nytt punkt: 

i) Skytejakken er for lang. Skytteren gis en advarsel, og en frist til å rette feilen.  
 
8.173 Diskvalifisering   
Alvorlige brudd på konkurransereglene eller sikkerhetsreglene medfører umiddelbar 
diskvalifisering av skytteren. Følgende medfører umiddelbar diskvalifisering:   

a. Skyttere som er påvirket av rusmidler.   
b. Alvorlige brudd på sikkerhetsreglene, eksempelvis regelverket 8.121 pkt. a, b, c, d og 

e.   
c. Skyttere som deltar med navn/ID til annen skytter.   
d. Brudd på skytereglementet som gir vesentlige fordeler, eksempelvis følger 

anvisningen live på mobiltelefon under egen skyting.   
e. Kravene til stivhet og tykkelse i skytterbekledning er ikke overholdt ved kontroll etter 

skyting.  
f. Kravene til høyde på skytebukse er ikke overholdt ved kontroll etter skyting.  
g. Ved gjentakelser beskrevet i pkt. 8.172  

 
8.174 Rapportering av regelbrudd   

a. Arrangør avgjør i det enkelte tilfelle om regelbruddet skal rapporteres til 
skytterlag/samlag.  

b. I særlig grove tilfeller skal det rapporteres til Skytterkontoret.   
c. For utfyllende bestemmelser, se regelverket kapittel 15.  
d. Skytterkontoret fører register over alle skyttere som har blitt kalt inn til kontroll av 

skytter-bekledning. Eventuelle avvikt registreres. Gjelder ikke frivillige testing av egen 
skytter-bekledning.   

 
Vedtak: 
Administrasjonens korrigerte forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 



Saksnummer: 128/2020 
Sak: Forslag om nytt regelverk i Skytterboka vedlegg 1 
Kompetanse: Skytterboka vedlegg 1 
Referanse: Skytterboka vedlegg 1 pkt. 16.20 

 
Utvalgsmedlem Rolf Magne Hellevang tok i møte 31. januar 2020 opp regelverket 
for hvordan våpen skal forlates på standplass i skifelt og skogsløp, og eventuell straff for 
regelbrudd. Det er i den sammenheng registrert forskjellig håndtering av dette mht. straff, 
eller ikke. Utfordringen er at dette gjelder de yngste spesielt, og det er uheldig med et for 
strengt regime. Feltutvalget besluttet i den sammenheng følgende anmodning til juryen i 
NM skifelt 2020:    
   
«Juryen i NM skifelt 2020 gir dispensasjon for deltakere som oppbevarer våpenet framme på 
standplass i finfelt til å ha sluttstykket i fremre posisjon og med tomhylse i kammeret 
mellom/etter hver serie. Det orienteres om dette i forkant i fbm. løpermøte.»   
   
Gjeldene regelverk vedlegg 1 pkt. 11.20 På standplass:    
Våpen kan bare lades eller tømmes på standplassen med munningen pekende mot figurene. 
Det er forbudt å bevege seg omkring med ladd våpen, eller med tomhylse sittende igjen i 
kammeret. Etter hver skyting, før standplassen forlates, skal våpenet tømmes. Oppbevares 
geværet på standplass under konkurransen skal skytteren forlate standplass med 
sluttstykket i bakre stilling eller ta nytt ladegrep og klikk mot skivene. Bæres geværet under 
konkurransen (enkelte klasser i skifelt) skal skytteren ta ett ekstra ladegrep og avtrekk med 
munningen pekende mot figurene. Alternativt kan skytteren velge å bære våpenet med 
sluttstykket i bakre stilling. Når løperen tar våpenet av og på, må han/hun unngå at det 
peker i farlig retning. Likeledes når løperen henter og returner våpen, må han/hun unngå at 
det peker i farlig retning.   
   
Gjeldende regelverk vedlegg 1 pkt. 16.20 Håndtering av overtredelse (utdrag):    
Tidstillegg 3 min for:     

• Forlater standplass uten å ha skutt riktig antall skudd i individuelle konkurranser.    
• Benytter ureglementert antrekk.    
• Når hylse sitter igjen i kammeret etter skyting.    

Tidstillegg 2 min for:    
• Forlater standplass uten å ha skutt riktig antall skudd/tilleggsskudd i stafett.    
• Tilleggstid pr. strafferunde for lite løpt. For finfelt er det 1 minutt tillegg.   

   
Administrasjonens drøfting 
Regelverket vedlegg 1 pkt. 11.20 er fra den tid da man hadde våpenet med seg rundt fra 
start til mål. Det var da viktig at løperne foretok en kontroll av at våpenet var tomt 
før man forlot standplass. Dette ved å ha sluttstykke i bakre stilling eller ved a ta et 
ladegrep og ett klikk mot skivene Dersom hylsa sto i kammeret ved visitasjon eller ved neste 
standplassbesøk viste det at løperen ikke hadde gjennomført reglementert egenkontrollen 
etter forrige skyting.    
   
I dag ligger våpenet på standplass i de fleste konkurranser i skifelt og skogsløp. I tillegg er det 
i dag opprettet flere ungdomsklasser sammenliknet med for en del år siden, klasser som 
har et krav om at våpenet skal ligge på standplass. Mange av disse ungdommene kommer fra 



skiskyting, et forbund som tillater hylse i kammeret når man forlater standplass. Et forbud 
mot hylse i kammeret er også uvant for DFS ungdommer som er vant til visitasjon etter endt 
skyting. Når våpen oppbevares på standplass visiteres det av standplasspersonell før 
våpenet kan hentes ut fra standplass. Slik regelen er i dag gis det tillegg i tid til alle 
med hylse i kammeret.   
   
Straffebestemmelsene differensierer ikke mellom klassene for tillegg i tid når hylse sitter 
igjen i kammer. Regelen oppfattes i denne sammenheng å være urimelig streng når det 
kommer til ungdomsklassene. I øvelser med relativt marginal oppslutning er det viktig å 
motivere og beholde de som viser interesse. Alle ungdomsklasser (NU, R, ER, J) oppbevarer 
våpenet på standplass, og det er uansett ingen økt risiko med en tomhylse i kammeret. Det 
er en prinsipiell sak at DFS sitt sikkerhetsreglement er mest mulig gjennomgående i alle DFS 
sine disipliner, og det synes derfor ikke aktuelt å tillate hylse i kammer som en generell regel. 
I stedet bør straffebestemmelsene differensierer slik at det er langt mindre eller ingen straff 
for en slik overtredelse i ungdomsklassene. Videre er det på generelt grunnlag viktig med et 
visst skjønn blant ungdomsskyttere når forseelsen ikke er alvorlig slik at man i stedet 
gir opplæring og rettledning framfor straff og påtale.  
   
Administrasjonens forslag til justert regelverk vedlegg 1 pkt. 16.20:   
Tidstillegg 3 min for:     

• Forlater standplass uten å ha skutt riktig antall skudd i individuelle konkurranser.    
• Benytter ureglementert antrekk.    
• Når hylse sitter igjen i kammeret etter skyting. Unntatt er klasse NU, R, ER, J, som 

ikke gis tidsstraff for hylse i kammer (opplyses om overtredelsen og 
orienteres om korrekt regelverk).    

   
Feltutvalgets vedtak     
Feltutvalget anbefaler Norges Skytterstyre å vedta administrasjonens forslag til justert 
regelverk vedlegg 1 pkt. 16.20   
  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
 
Regelverket i Skytterboka vedlegg 1 pkt. 16.20 vedrørende tilleggstid på 3 minutter vedtas 
slik:  

• Forlater standplass uten å ha skutt riktig antall skudd i individuelle konkurranser.    
• Benytter ureglementert antrekk.    
• Når hylse sitter igjen i kammeret etter skyting. Unntatt er klasse NU, R, ER, J, som 

ikke gis tidsstraff for hylse i kammer (opplyses om overtredelsen og orienteres 
om korrekt regelverk).    

 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
  



Saksnummer: 129/2020 
Sak: Forslag om samordning av mesterskapsprogram inne og ute 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 11  
Referanse: Vedtak sak 108/2020 i Norges Skytterstyre 

 
Norges Skytterstyre gjorde i sak 108/2020 følgende vedtak: 
Sak angående forslag fra Uttrøndelag skyttersamlag om samordning av 
mesterskapsprogrammene med prøveskudd innen- og utendørs oversendes til behandling i 
DFSU. Administrasjonens forslag med DFSU sin anbefaling fremmes for Norges Skytterstyre i 
desember 2020.     
 
Forslag fra Mostadmark skytterlag: 
Mostadmark skytterlag har gjennom Uttrøndelag skyttersamlag fremmet forslag om å gjøre 
programmet for utendørs 35-skudd likt med innendørs 35 skudd med fortløpende 
finaleomgang. De vil slik ha en endring med at prøveskuddene fjernes før 10 skudden på 25-
skudden, og at prøveskuddene fjernes før finaleomgangen når denne skytes fortløpende 
etter 25-skudden. Endringen skal gjelde alle klasser. 
 
Forslaget fra Mostadmark er støttet av Uttrøndelag skyttersamlag.   
 
Forslaget som er fremmet har følgende begrunnelse: 

• Lik kommando på utendørs og innendørs skyting blir enklere å forholde seg til 
• Raskere gjennomføring, spesielt for de som skyter liggende   
• Ved raskere gjennomføring vil forholdene bli mer like (spesielt for kaliber .22)  
• Økonomi - mange færre prøveskudd vil gi mindre kostnader spesielt for rekruttering 
• Større utfordring for skytterne 

 
Kompetanse: 
I denne saken er det et spørsmål om Norges Skytterstyre har kompetanse i henhold til 
Skytterboka kapittel 11 for å behandle en slik endring. Under punktet angjeldende 
kompetanse i Skytterbokas kapittel 11 står det følgende: 
Endringer i konkurransedisiplinene, skyteprogrammer.....foretas av Skyttertinget. 
Skytterstyret kan foreta mindre endringer i programmene (eksempelvis skytetider og andre 
sportslige tillempinger).  
 
Administrasjonen ser det slik at denne saken er innenfor Skytterstyrets kompetanse, da den 
ikke endrer skyteprogrammet på de offisielle seriene. Saken kan slik anses som en sportslig 
tillemping som Skytterstyret har kompetanse til å vedta. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener forslaget fra Mostadmark via Uttrøndelag skyttersamlag er 
prinsipielt viktig. Som en generell betraktning kan det innledningsvis påpekes at forslag som 
kommer inn til DFS sjelden har en slik mangesidig begrunnelse som den Mostadmark her har 
framført.  
Forslaget er begrunnet ut ifra fem ulike forhold. Administrasjonen vil legge sin 
saksbehandling knyttet til samme rekkefølge som framsatt. Dette har ingen sammenheng 
med den prioritet på argumentene som administrasjonen legger til grunn i saken. 
 



Lik kommando innendørs og utendørs 
Det første argumentet om at dette vil gi lik gjennomføring innendørs og utendørs er slik 
administrasjonen ser det ikke svært relevant. Det har ingen praktisk betydning for 
gjennomføring utendørs om vi har annen gjennomføring innendørs. Praktisk anses det heller 
ikke som noe problem med en noe annen gjennomføring med flere prøveskudd utendørs. 
 
Raskere gjennomføring - fordel for liggendeskyttere 
Punkt 2 angjeldende raskere gjennomføring for de som skyter liggende anses noe mer 
relevant. Dette gjelder nok spesielt mange veteranskyttere med 
nakkeutfordringer/ryggvondt, som sliter med at det er anstrengende å ligge lenge. For de 
dette gjelder vil nok en endring med færre prøveskudd gjøre gjennomføringen enklere og 
med mindre plager. Argumentet har trolig ingen stor praktisk betydning ut over dette. 
 
Raskere gjennomføring - mer like forhold  
Argumentet med at man ved raskere gjennomføring blir mindre utsatt for vær og vind, kan 
selvfølgelig være relevant spesielt for de som skyter med kaliber.22. På den annen side er 
det kanskje nettopp de med kaliber .22 som mener å ha størst fordel av å kunne skyte 
prøveskudd underveis i gjennomføringen. Mer generelt kan det være en fordel med hensyn 
til værforhold at stevneperioden på dagen kan kortes noe ned, og dermed større 
sannsynlighet for mer like forhold.  
 
Kapasiteten på 100 meter vil i noen grad blir bedre om skytetiden per lag går ned med ca. 5 
minutter på 25-skudd og noe mer på 35-skudd. Det er en kjensgjerning at det ofte er på 100 
meter at man sliter med fulle lag på stevner, og slik sett ville kortere skytetid per lag der gi 
større mulighet for flere skyttere.    
 
Økonomi - mindre kostnader med færre prøveskudd          
Færre prøveskuddmuligheter vil utvilsomt gi lavere kostnader. Administrasjonen ser det som 
det aller viktigste argumentet for å drøfte behovet for prøveskudd. Med fritt antall 
prøveskudd på 3 minutter ganger 2 med dagens program foran 10 skudd og finaleomgang, 
er det svært individuelt hvor mange prøveskudd som skytes. Skytes det 10 skudd til sammen 
i gjennomsnitt gir det en betydelig ekstrakostnad per stevne.  
 
Alle tiltak som bidrar til å bremse kostnaden til skyttersporten, spesielt for ungdomsklassene 
bør således drøftes nøye. Om kostnaden reduseres uten at det går ut over de sportslige 
forhold, blir dette et viktig argument. Å fjerne prøveskudd vil virke prisdempende. 
Motargument om at dette er frivillig skyting, må ses i lys av at det er foreldrene som må 
betale for de prøveskudd som ungdommene måtte skyte. 
 
Sportslig mener også administrasjonen at det godt kan forsvares å fjerne/kutte ned å tiden 
for prøveskuddene. Etter å ha skutt fritt antall prøveskudd foran første tellende serie, så 
fungerer seriene ofte som god rettesnor for innskyting senere i programmet.  
 
Større utfordring for skytterne 
Mostadmark skytterlag argumenterer også for at forslaget vil gi større utfordringer for 
skytterne. Dette er en interessant problemstilling, da det normalt ikke er et skyttervennlig 
argument å ønske et mer krevende program. Det bryter også med en overordnet intensjon 
om å skape best mulig mestring for flest mulig skyttere. 



 
På den annen side er argumentet relevant sett i lys av to andre forhold. For det første har 
det meste gått “skytternes vei” forhold til lettelser i program og mye nytt utstyr over mange 
år. Sauer-geværet ga utvilsomt et stort kvalitetsløft for alle klasser, og poengsummene ble 
vesentlig høyere. Skytterutstyret for øvrig har blitt bedre med hensyn til skytterbekledning 
og flere muligheter for tilpasninger. Innføring av elektroniske skiver gjorde det lettere å få 
nøyaktig tilbakemelding enn den tidligere anvisningen på papp. Fritt antall prøveskudd i 
stedet for 3+2 foran første serie og 3 enkle prøveskudd med rosett foran 10-skudd og 
finaleomgang, har også gjort det lettere å være innskutt  
 
Alt dette som er beskrevet ovenfor har medført nivåhevning for alle klasser de siste 30 år, 
selv om man heller ikke skal underslå at flere skyttere nå trener mer og riktigere. Likevel er 
det viktig å spørre seg hvilke egenskaper til skytterne man ønsker seg i DFS.  
 
Skal baneskytingen utelukkende være for å kåre den beste skytter, hvor målet er minst mulig 
ytre påvirkning for maksimalt rettferdige forhold? Eller skiller DFS baneskyting seg fra annen 
skyting ved at det å bedømme vær og vind er en egenskap som må takles underveis? Til en 
viss grad bidrar det at vi skyter serier til at det er en viktig egenskap å følge med på 
eksempelvis vinden.  
 
Samtidig vil det utvilsomt gi en noe større utfordring om prøveskuddene blir færre. Det 
viktigste er at eventuelle endringer ikke går ut over mestringen til de svakeste skytterne. Slik 
administrasjonen ser det er det mulig at det er de beste skytterne som har mest utbytte av 
prøveskudd underveis i programmet, for å korrigere innskyting og skytestillinger. Her vil det 
sikkert være delte meninger, men det at de med mest erfaring også er de beste til å dra 
nytte av prøveskuddene synes troverdig. Samtidig kan altså det motsatte hevdes ved at de 
mest erfarne skytterne er de beste til å takle færre prøveskudd, da de drar mest lærdom av 
seriene underveis.           
   
Generelle betraktninger til forslaget 
Administrasjonen er samlet sett mye enig i forslagsstillers argumentasjon for å skyte færre 
prøveskudd. Argumentet med kostnadsbesparelse, for ungdom spesielt, er det klart 
viktigste. Samtidig ser administrasjonen at andre argument som redegjort for også taler for 
en slik endring, uten at disse forhold er entydige. 
 
På det gjennomførte “Skytternes mestermøte” i august var det ikke prøveskudd mellom 15-
skudd og 10-skudd, men 2 minutter klargjøringstid etter kneserien på 15-skudden. Skytterne 
som deltok der uttrykte ikke noe negativitet til denne gjennomføring, selv om det ikke ble 
gjort noen undersøkelse om opplevelsen i ettertid.  
 
Motargumentene kan selvfølgelig også sies å være flere. Ved at skytterne får tilrettelagt for 
mye prøveskudd jevnlig gjennom programmet er det lettere å holde seg midt i skiva. 
Prøveskudd er også god trening, som bidrar til at skytterne får større mestring. Spesielt på 
steder i landet som ofte er mer utsatt for vind vil prøveskuddene være mer kjærkomne. 
 
Konklusjon:  
Administrasjonen mener det kan sies å være forskjell på situasjonen foran 10-skudden på 
hovedprogrammet i forhold til 10 skudd finaleskyting. Et alternativ til forslaget fra 



Mostadmark er at det foran 10 skudden på hovedskytingen gis anledning til å skyte 3 
prøveskudd.  
 
Som det ble gjort på “Skytternes mestermøte” ble det gitt 2 minutt klargjøringstid før 10-
skudden (grunnlaget) etter anvisning av kneserien, men skytterne fikk ikke skyte 
prøveskudd. I den klargjøringstiden kan det som et kompromiss gis mulighet for å skyte inntil 
3 prøveskudd. Det vil begrense muligheten for mange prøveskudd, og derigjennom dempe 
kostnadene, samtidig som det blir noe mer utfordrende. 
 
Administrasjonen mener at foran 10-skudd finaleomgang trengs ikke tilsvarende mulighet til 
prøveskudd. Dette fordi ingen klasser har stillingsskifte før finaleomgangen. For å ta en liten 
pause før finaleomgangen, kunne det imidlertid vært vurdert med samme 2 minutts 
klargjøringstid med inntil 3 prøveskudd som foran 10-skudden i hovedskytingen. 
Administrasjonen vil her lytte til innspill fra DFSU før endelig innstilling klargjøres til Norges 
Skytterstyre.    
 
Administrasjonen har likevel litt delt syn på om det bør være inntil 3 eller inntil 5 
prøveskudd. Det er ofte praktisk å lade 5 skudd i alle magasin før skyting, og det kan være 
lett å ta feil magasin eller at det blir skudd igjen i magasiner. En ordning med 3 skudd krever 
at skytteren er bevisst på alle magasin er tomme etter endt skyting. Dette bør således være 
en prøveordning som evalueres etter sesongen 2021, med tingsak i 2022.  
 
DFSUs uttalelse: 
DFSU mener at en begrensning i antall prøveskudd er viktig fordi: 

• Det blir billigere. 
• Selv om prøveskuddene begrenses, er det viktig å ivareta pausene mellom seriene – 

derfor klargjøringstid.  
• DFSU mener at det er viktig med egen skytekommando for prøveskuddene. På den 

måten skytes det ikke i klargjøringstiden.  
 
DFSUs innstilling:  
DFSU anbefaler at det innføres 2 minutters klargjøringstid med påfølgende prøveskuddserie 
på inntil 3 skudd på 1 minutt før 10-skudden og omgang på baneskyting for alle klasser. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre støtter deler av forslaget fra Mostadmark skytterlag, ved at det innføres 
en prøveordning i 2021 og 2022 med begrensede antall prøveskudd foran 10-skudden på 
hovedskytingen, samt foran 10 skudd finaleomgang når finaleomgangen skytes fortløpende.  
 
Kommandoen foran begge 10-skuddene blir at det gis to minutter til klargjøring inklusiv 
maksimalt 3 prøveskudd i klargjøringstiden. Ordningen gjelder utendørs for alle klasser. 
 
Ordningen evalueres etter sesongen 2021 og saken tas videre opp til behandling på 
Skyttertinget 2022.     
 
 
 
 



Arne Birkeland fremmet følgende forslag: 
Ny ordning for prøveskudd: 
Følgende ordning for prøveskudd innføres fra og med 1/1-2021 for alle klasser i baneskyting 
og innendørs 15 meter: 
 
Før første tellende 5-skudd gis tre minutter til klargjøring inklusiv prøveskudd. Først spør 
standsplassleder «Er det er noen skyttere som ikke er klare». Deretter gis følgende 
prøveskudds- og klargjøringskommando: «Skytterne får 3 minutter til fritt antall prøveskudd, 
samt lading og klargjøring til første 5-skuddserie. ILD».  
 
Mellom 15-skudden og 10-skudden gis tre minutter til klargjøring inklusiv prøveskudd (kun 
baneskyting). Når 15-skudden er anvist gis følgende prøveskudds- og klargjøringskommando: 
«Skytterne får 3 minutter til fritt antall prøveskudd, samt lading og klargjøring før 10-skudd. 
ILD» 
 
Før 10 skudd finaleskyting gis to minutter til klargjøring inklusiv prøveskudd. Dette gjelder 
både når 10 skudd finale skytes fortløpende etter 25-skudden (kun baneskyting) eller når 10-
skudd finale skytes til slutt. I begge tilfelle gis følgende prøveskudds- og 
klargjøringskommando: «Skytterne får 2 minutter til fritt antall prøveskudd, samt lading og 
klargjøring før 10-skuddserie. ILD»  
 
Start av ildkommando 
Når prøveskudds- og klargjøringskommandoene er gjennomført skal ildkommandoene starte 
umiddelbart (Skytterne vil da ikke bli spurt om de er klare).  
 
Innfasing: 
Arrangører av stevner gis mulighet til å innfase ordningen i løpet av de første måneder i  
2021. 
   
Vedtak: 
Birkeland sitt forslag vedtatt med 5 mot 2 stemmer. Brovold, Reitan, Knutsen, Birkeland og 
Brøndbo Fiskum stemte for Birkeland sitt forslag, mens Gjerstad og Knudsen stemte for å 
beholde dagens ordning.  
 
 
  



Saksnummer: 130/2020 
Sak: Komplettering av supplerende bestemmelser i Skytterboka 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.700 
Referanse: Skytterboka kapittel 1.780 

 
Norges Skytterstyre og administrasjonen har gjennom det siste året med ekstern 
sikkerhetsinspeksjon av skytebaner fått innspill om at reglene for godkjent årsrapport bør 
presiseres. Innspillene gjelder spesielt at årsrapport ikke kan godkjennes dersom 
forskriftsmessig sikkerhetsinspeksjon ikke er utført. Slik reglene er i dag, kan samlagene 
returnere årsrapporten en gang med spørsmål rundt mangelfull utfylling, men de har ikke 
hjemmel til å avvise årsrapporten.  

 
I forslag til ny våpenforskrift er dagens forskrift om sivile skytebaner tatt inn i 
våpenforskriften. Det er her foreslått en sikkerhetsinspeksjon per år, istedenfor to som i dag. 
Det er således naturlig å sette som krav at skytterlagene må ha gjennomført sikkerhets-
inspeksjon for å få godkjent årsrapport. Inspeksjonen må registreres i skytebaneregisteret, 
slik at dette enkelt kan kontrolleres.  
 
Når vi først har til behandling en sak om supplerende bestemmelser, ser vi at det bør stå et 
punkt om personvern på lik linje med f.eks. politiattest. Administrasjonen foreslår at det tas 
inn et generelt punkt om personvern, med henvisning til våre retningslinjer for personvern. 
 
Administrasjonens drøfting 
Samlagenes behandling av årsrapportene er ett av flere virkemidler for å følge opp 
virksomheten i skytterlagene.  I lys av økt fokus på skytebanesikkerhet ser administrasjonen 
det som hensiktsmessig at manglende sikkerhetsinspeksjon fremheves som et særskilt viktig 
punkt som kan gi grunnlag for å returnere årsrapporten, noe som vil gi det aktuelle 
skytterlaget et ekstra incitament til å rette opp denne typen mangler.  
 
Administrasjonen ser samtidig behovet for en gjennomgang av systemet med samlagenes 
gjennomgang/godkjenning av lagenes årsrapporter. Denne ordningen er ikke regelfestet i 
Skytterboka og bygger således på en langvarig etablert praksis.  Administrasjonen vil vurdere 
om det senere skal fremmes en egen sak om å ta inn bestemmelser i standardlover for 
skyttersamlagene som uttrykkelig regulerer håndteringen av årsrapportene.  I mellomtiden 
finner vi det hensiktsmessig å innta et nytt punkt 1.781 i Supplerende bestemmelser som 
omhandler manglende sikkerhetsinspeksjon.  

 
Når det gjelder personvern, er forslaget til nytt punkt 1.795 selvforklarende.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det innføres følgende nye underpunkter i kapittel 1.700 Supplerende bestemmelser.  
 

1.781 Manglende sikkerhetsinspeksjon 
Dersom det av årsrapporten fremgår at et skytterlag ikke har gjennomført årlig sikkerhets-
inspeksjon av sine baner, og/eller ikke har registrert inspeksjonen i skytebaneregisteret, skal 
årsrapporten returneres med melding om at forholdet må rettes opp.  
 



1.795 Personvern 
I likhet med andre organisasjoner er DFS med tilsluttede samlag og skytterlag forpliktet til å 
behandle personopplysninger fra sine medlemmer og brukere på en forsvarlig måte.  
 
På DFS sine nettsider finnes blant annet:   

• Veiledning til skytterlag og samlag om krav til håndtering av personopplysninger 
• Mal for personvernerklæring for skytterlag og samlag 
• Mal for samtykkeerklæring for medlemmer under 15 år 

 
https://www.dfs.no/personvern/ 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 131/2020 
Sak: Søknad fra NROF om å få godkjent sivil utgave av HK 416 til 

Dugleiksmerke 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 12 
Referanse: Søknad fra NROF 

 
Skytterkontoret har mottatt søknad fra Norsk Reserveoffisersforbund (NROF) om å benytte 
en sivil versjon av HK 416 til å skyte om Dugleiksmerket, jf. vedlagt søknad. 
 
Administrasjonens drøfting 
Det er flere prinsipielle forhold knyttet til søknaden fra NROF som administrasjonen ikke har 
fått klarhet i. De begrunner for det første søknaden med at utlånte AG-3 gevær må leveres 
inn i 2020. Det er slik administrasjonen er kjent med feil, da dette først vil skje i løpet av 
2021. Det gjør at AG3-våpenet kan benyttes et år til.   

De skriver videre at de ønsker å benytte den sivile versjonen av HK 416, som er MR223. Slik 
administrasjonen er gjort kjent med er det en versjon av HK 416 som Forsvaret ikke vil 
godkjenne til bruk, heller ikke til Militært NM. 
 
MR223 kan ikke benyttes med standard militær ammunisjon (tåler ikke trykket til Nato-
ammunisjon), men kan kun benytte sivil ammunisjon som vanligvis gir bedre presisjon. Det 
kan videre gjøres tilpasninger med sikte, bytte av løp/avtrekkermekanisme/fjærer som gjør 
at MR223 får flere fordeler enn bruk av standard HK 416. Forsvaret har også alle sine HK416 
til årlig kontroll for sikkerhet. De vil de ikke gjøre det med MR416 som er eid av 
privatpersoner tilknyttet forbund som har godkjent det våpenet. Det er også en del av 
begrunnelsen for at Forsvaret ikke vil godkjenne våpenet i konkurranser som Militært NM. 
 
Administrasjonen er videre gjort kjent med at Forsvaret skal kjøpe 60 gevær med betegnelse 
HK416N, til bruk for NROF. Dette våpenet er tilnærmet helt identisk med HK416, men kan 
kun benyttes med halvautomatisk innstilling. Dette våpenet vil også kunne tillates i Militært 
NM etter de opplysninger administrasjonen har innhentet. I søknaden nevnes ikke denne 
betegnelsen på våpenet fra NROF, men omtaler der kun som MR223.  

https://www.dfs.no/personvern/


Administrasjonen vurderte i utgangspunktet å anbefale at NROF kunne bruke sivil utgave av 
HK 416, MR 223 til Dugleiksmerket med de samme merkekrav som HK416. Etter å ha 
innhentet nye opplysninger, er det forhold som gjør at situasjonen mot NROF må 
undersøkes nærmere. Det er slik administrasjonen ser uansett ikke aktuelt å godkjenne 
våpenet generelt i DFS. Dette på bakgrunn av at Forsvaret ikke godkjenner den sivile 
versjonen med MR223 til sine aktiviteter, og at DFS ikke ønsker halvautomatiske våpen (jf. 
også krav til våpen i kikkertklassen). 
 
I tilfelle en godkjenning av MR223 til dugleiksmerke skal gis, mener administrasjonen at 
dette kun bør skje der skytteren skyter om dugleiksmerke for en NROF-avdeling. En slik 
praktisering kan imidlertid være krevende. En slik tillatelse kan lett “smitte over” til at andre 
skyttere i skytterlag som har skaffet seg MR223, tror at våpenet er godkjent til bruk i DFS.   
 
Administrasjonen vil på denne bakgrunn anbefale at saken tas opp på nytt i neste møte, og 
ønsker innspill fra Norges Skytterstyre om videre behandling av søknaden.  
 
Til orientering har Norges Skytterforbund gjort vedtak om å tillate bruk av MR223 til NAIS-
skytingen, med forbehold om at DFS godkjenner våpenet til dugleiksmerkeskyting.           
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med anmodningen fra NROF om å tillate 
bruk av sivil versjon av HK 416 til dugleiksmerkeskytingen. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
  



Saksnummer: 132/2020 
Sak: Skyting om NAIS-medaljer og merker, presisering 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 12 
Referanse: Skytterboka punkt 12.250 

 
Skyting om NAIS-medaljer og merker kan gjøres av «avdelinger i Forsvaret, Det frivillige 
Skyttervesen og alle klubber/lag tilsluttet Norges Skytterforbund som har vedkommende 
skyttergren på sitt program.» 
 
NAIS-skytingen ble innført i 1929, og det var Norsk Avdeling for den Internasjonale 
Skytterunionen som startet med denne merkeskytingen. Denne organisasjon var forløperen 
til Norges Skytterforbund som ble opprettet i 1946. Mer om historien og programmet kan 
leses på denne linken:   
https://www.skyting.no/wp-content/uploads/2020/06/nais_kvartmatch_program.pdf 
 
NAIS-skytingen som fra DFS sin side kan gjøres på 100, 200 og 300 meter, har vært lite 
benyttet av skytterlagene de siste 30 årene, og de færreste kjenner nok til skytingen. Det er 
Norges Skytterforbund som administrerer skytingen, og har eierskapet til reglementet. Det 
samme gjelder fra Forsvaret sin side, hvor NAIS-skytingen er et ferdighetsmerke som har fått 
mindre oppmerksomhet   
 
Administrasjonen vil ta opp merket til drøfting nå fordi forsvarssjef Eirik Kristoffersen har 
aktualisert at det å skyte om NAIS-merket, og medaljer knyttet til skyteferdigheter bør 
styrkes i Forsvaret. Trolig er dette merket blitt fokusert på da det er et ferdighetsmerke som 
gjelder både rifle -og pistolskyting. Generelt har forsvarssjefen vært opptatt av soldatenes 
basisferdigheter som eksempelvis i skyting og orientering.  
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener at vi fra 2021 må få inn skyting om NAIS-merker og medaljer 
tydeligere i Skytterboka. I dag står det kun henvist til Norges Skytterforbund i Skytterbokas 
punkt 12.250, og det utvides til også å skrive kortfattet om program og merkekrav.  

 
På lengre sikt bør DFS ta initiativ til å drøfte de felles merker vi tilbyr til Forsvaret, herunder 
Dugleiksmerket. Når skyteferdigheter settes på dagsorden av forsvarssjefen, må vi være på 
tilbydersiden med å drøfte hva vi kan samarbeide om. 
 
Ettersom det er Norges Skytterforbund som har ansvaret og er opprinnelsen til NAIS-
skytingen, kan vi ikke gjøre noe med reglementet. Det er lite tilpasset DFS klassesystem, og 
hovedprogrammet er at det skal skytes 10 skudd liggende på 3 minutter og 10 skudd 
knestående på 4 minutter. Avstanden er 300 meter eller 200 meter, mens rekrutter kan 
skyte på 100 meter. For å oppnå gylt medalje kreves 185 poeng, mens bronsemerke krever 
130 poeng. Både medaljen og merket finnes i tre valører bronse, sølv og gylt. 
 
Det er også program for innendørs 10 og 15 meter, men det er ikke tilpasset eller blitt 
benyttet i DFS. Om programmet skal endres og tilpasses mer til DFS må vi ta dette separat 
med NSF. 
 

https://www.skyting.no/wp-content/uploads/2020/06/nais_kvartmatch_program.pdf


Administrasjonen vil gjennom saken høre om styret mener det skal tas mer initiativ i saken. 
Det foreslås videre en ny og mer utfyllende tekst til Skytterboka 12.250.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga administrasjonen føringer angående framtidig skyting om NAIS-
medaljer og NAIS merker i DFS.  
 
Skytterbokas punkt 12.250 endres til følgende tekst:  
NAIS-skytingen er skyting om et ferdighetsmerke for Norges Skytterforbund, Det frivillige 
Skyttervesen og Forsvaret. Skytingen ble i 1929 opprettet av Norsk Avdeling for den 
Internasjonale Skytterunionen, forløperen til Norges Skytterforbund. Det er Norges 
Skytterforbund som administrerer skytingen. 
 
Program: 
Skytingen foregår på 200 eller 300 meter mot DFS-skive. Rekruttene skyter på 100 meter. 
Programmet er 10 skudd liggende på 3 minutter og 10 skudd knestående på 4 minutter. 
Foran hver serie kan det skytes 3 prøveskudd. 
 
Medaljer og merker: 
Det skytes om både merket og medaljen i tre valører. For å få gylt medalje kreves 185 poeng, 
mens bronsemerket krever 130 poeng. 
 
Administrasjon:  
For ytterligere opplysninger vises til reglementet https://www.skyting.no/wp-
content/uploads/2020/06/nais_kvartmatch_program.pdf. 
 
Viser for øvrig til Norges Skytterforbund, Postboks 5000, 0840 Oslo.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
  

https://www.skyting.no/wp-content/uploads/2020/06/nais_kvartmatch_program.pdf
https://www.skyting.no/wp-content/uploads/2020/06/nais_kvartmatch_program.pdf


Saksnummer: 133/2020 
Sak: Søknad om godkjenning av elektronisk skive «SkytterLink» 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 13 
Referanse: Søknad om godkjenning av elektronisk skive «SkytterLink» 
Vedlegg: Søknad fra Skytterlinken AS 

 
Skytterlinken AS har levert søknad om å få godkjent et nytt skivemateriell til bruk på grov-
feltstevner i DFS. Teksten i søknaden inneholder leverandørens beskrivelse av materiellet, og 
teksten gjengis derfor i sin helhet nedenfor: 
 
«SkytterLink elektronisk skyteskive er bygget med tanke på pris, mobilitet og 
brukervennlighet.  
 
Skiva er modulær og settes opp og tas ned ila få minutter. Totalt med skiveramme veier en 
skive kun 7 kg og er enkel og mobil å sette ut på skytebanen.  

• Skiva består av ramme, frontskive, 4 doble mikrofoner og en sender (”Skiveenhet”) 
• Dette er et ”åpent system” hvor det er 4 doble mikrofoner, 1 (2) i hvert hjørne, 8 

mikrofoner totalt. Mikrofonene er plassert i friluft foran frontskive. Dermed er det lite 
eller ingen behov for vedlikehold 

• Skiva har en rekkevidde på inntil 2 km 
• Skiva leveres med en enkel norsk brukerveiledning og norsk programvare 
• Alle DFS feltskiver, 100-, 200- og 300 meter baneskiver samt en hel del andre skiver er 

inkludert. Deriblant forsvarets egne feltskiver 
• Vi anbefaler skiva brukt til feltskyting opp mot 500 meter. Avstand begrenses av 

størrelse på skivefront (150x150 cm) 
• Skiva detekter kun skudd som passerer i overlyd. Med andre ord er ikke skiva egnet til 

finfelt hvor det kan skytes med cal .22 
• Skiva kommuniserer trådløst med standplass via en ”Standplassenhet” som kan 

kommunisere med inntil 250 skiver samtidig 
• Programvare, App eller liknende er ikke nødvendig. En hver Smarttelefon, Nettbrett, 

PC eller Smart TV kan koble seg opp via Wifi mot Standplassenhet. Visning og styring 
skjer i hvilken som helst nettleser 

• Resultater/treff føres på tradisjonell måte, med penn og papir, og føres i egnet 
resultatprogram som ved vanlig feltskyting på papp 

• Mannskapsbehov er 2 personer per standplass, standplassleder og kontrollør. Dette 
gjelder også hvis alle hold skytes fra en og samme standplass (skytemaskin). Dette vil 
åpne for at flere mindre lag kan arrangere feltstevner i fremtiden 

• Pris er nevnt innledningsvis. Pris for 5 skiver/hold og en stk standplassenhet er 67200 
ex MVA. Vi har beregnet at man kan bruke tradisjonelle pappskiver limt/festet på 
skivefront da dette er den billigste og mest fleksible løsningen. Vi har laget en instruks 
for hvordan dette skal gjøres mest mulig nøyaktig. Det er også en instruks for 
kalibrering av skivas senter før for eksempel en konkurranse 

• Skytterlinken lagerfører alle deler til skiva. For eksempel koster en ny mikrofon 800 ex 
MVA og en ny kabel 140 ex MVA 

• Skytterlinken tilbyr support på skiva, både på e-post og via telefon 
 



Vi ber med dette om en godkjenning av SkytterLink elektronisk skyteskive for grovfeltskyting i 
DFS. Vi mener dette er veien å gå for å gjøre det enklere for flere lag å arrangere feltskyting 
på egen bane, for på den måten få opp antall feltstevner lokalt. Disse skivene er, uten 
sammenlikning, de enkleste i markedet å sette opp, drifte og vedlikeholde. De krever ingen 
infrastruktur inne på standplass eller i skytebanen/-feltet utover en tradisjonell skiveramme 
og et kulenedslag. Og normalt vedlikehold er kun fornying eller bytte av frontskive. 
SkytterLink er laget av og for skyttere!» 
 

Beskrivelse av funksjonalitet og gjennomføring av testing 
Med bakgrunn i en tidligere henvendelse fra leverandøren er det blitt foretatt testing i flere 
omganger. Det er da testet funksjonalitet, brukervennlighet og nøyaktighet for detektering 
av skudd. Det har tidligere blitt testet et lignende åpent detekteringssystem fra en annen 
leverandør. I begge tilfellene har det blitt utført en innledende demonstrasjon av 
funksjonalitet, og en undersøkelse av nøyaktighet.  

I tilfellet med den første leverandøren ble det gitt tilbakemelding om at det var noen forhold 
som ikke var tilstrekkelig ivaretatt med hensyn til stabilitet ved innfesting av skive og at 
visningsfunksjonaliteten hadde noen begrensninger ved stevnebruk. Dette ble anbefalt 
utbedret før man iverksatte en testing for en endelig godkjenning. Denne leverandøren har 
per nå ikke bedt om ny testing.  

Når det gjelder den innkomne søknaden fra Skytterlinken, ble saken håndtert likt som i det 
første tilfellet. Det ble gitt en tilbakemelding etter den første demonstrasjonen, som også 
primært dreide seg om innfesting av skive og stabilitet vedrørende kalibrering.  

Leverandøren kom tilbake med en utbedret versjon av tilbehørsmateriell. Blant annet var 
det «standardisert» en ny måte å lage skiveramme med innfesting av bakgrunnsblink i 
kanalplast. Bakgrunnsblinken har overettmerker for å sikre riktig innfesting av sikteblink/ 
skive, og for å gjennomføre kalibrering. Kalibrering er vesentlig for å oppnå høyest mulig 
nøyaktighet både under målingene og ved senere bruk.  

Det omsøkte systemet er åpent og uten lydkammer. Det kun som SIUS har tidligere har fått 
godkjent materiell til felthurtigskyting, som er sammenlignbart med dette systemet. En eldre 
versjon av SIUS fallmålene, basert på samme åpne måleprinsipp, ble også benyttet på 
Landsskytterstevnet. Både det eldre materiellet og det nyere SIUS materiellet har blitt testet 
ved flere anledninger og danner derfor et sammenligningsgrunnlag for testing av den nye 
skiven.  

SkytterLink har mulighet visning på alle skjermer hvor man kan bruke nettleser. Oppkobling 
skjer ved at man skriver inn IP adressen til standplassenheten, som igjen innhenter 
treffkoordinatene fra enheten som er tilkoblet skivene via radiolink. At det benyttes 
radiosignaler og ikke WIFI til overføring fra skiveenheten, medfører at signalrekkevidden ikke 
er begrensende på normale skyteavstander.  

Skiven har fire sensorer som plasseres i hvert hjørne. Skiven er da en såkalt H-skive. Skiver 
med kun sensorer i bunnen av lydkammeret kalles U-skiver på grunn av at sensorene peiler 
lydinnslaget fra ulike punkter nedenfra. Erfaringer fra testing av andre systemer tilsier at H-
skiver sikrer en bedre nøyaktighet, men at det er større fare for å treffe sensorene som ikke 
ligger beskyttet.  Ved bruk av åpne systemer med sensorer i bunnen, er man avhengig av å 
skyte 90° på skiven for at man ikke skal få større unøyaktigheter i målingene. Ved å benytte 
H-skive er dette problemet mindre, og monteringen er enklere fordi man normalt sett ikke 
har behov for å justere skiven vinkelrett mot standplassen. 



Skivene blir levert i en liten bag med 4 lydsensorer, kabler og radiosendeenhet for overføring 
fra skivene. Skiverammen er 150 cm x 150 cm, og leveres flatpakket i 4 deler. Hvit bakgrunn-
skive av kanalplast, med overettmerker er inkludert. Til sammen oppgir leverandøren at 
utstyret veier ca. 7 kg, noe som gjør at det er enkelt å flytte og montere. Ordinære 
skivesystemer har vesentlig høyere vekt på grunn av at de har lukket lydkammer.   

Anvisning av treffpunkt kommer automatisk opp som visning i nettleseren når IP adressen er 
angitt. Det ligger også inne noe annen funksjonalitet, som man normalt ikke har i andre 
system. Angivelse av hastighet ved prosjektilets passeringstidspunkt, gjennomsnittshastighet 
og samling kan vises.  Det er mulighet for å lagre serier lokalt i styringsenheten. Ved 
pålogging til enheten i etterkant kan man finne tilbake til tidligere skytinger. I prinsippet kan 
alle som har WIFI rekkevidde til styringsenheten logge seg på og få opp anvisning av skudd.  

Kalibrering utføres enkelt ved å plassere skudd i nærheten av senter på skiverammen. Ved 
måling av avvik i forhold til faktisk treffpunkt, kan man enkelt flytte kalibreringspunktet i en 
funksjon i nettleseren. Bruksanvisningen beskriver to forskjellige fremgangsmåter detaljert. 

Standplassleder kan legge inn en kode slik at man kan hindre andre i å endre noe via 
visningen. Det er ikke noen funksjon for å ha lukket anvisning, men det er det to måter å 
forhindre anvisning før avsluttet serie. Den ene er å avvente med å oppgi IP adressen inntil 
serien er avsluttet. Den andre og av arrangementstekniske årsaker enkleste måten, er at 
standplassleder «drar» skiven ut av visningssonen på skjermen, slik at treffpunkt ikke 
kommer frem. Standplassleder kan således velge hva alle andre kan se på sin skjerm.  

Arrangøren står fritt til å velge hvordan anvisningen skal skje, eller om standplassleder 
simpelthen leser opp resultatet. Man kan også anvise en og en skive, noe som er aktuelt ved 
finaleskytinger. Det er ikke mulighet for å innhente data automatisk til resultatprogrammer. 
Resultatene må i tilfelle skries inn manuelt slik det foregår i dag ved bruk av pappskiver.  

Det er lagt inn alle skivevarianter som brukes i DFS. Nye skivetyper kan legges inn ved behov.  

Ved siste testrunde ble det undersøkt hvordan systemet fungerer ved bruk av to feltskiver 
montert på samme skiveramme. Av bildet nedenfor fremgår visning med to skiver i samme 
ramme. Man kan enkelt forstørre eller forminske visningen ved bruk av smarttelefon eller 
lignende. Eksempler på visningsbilde, med forskjellig forstørrelse, vist nedenfor. 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Et potensielt problem ved bruk av to skiver i samme ramme, er at lydpeilingen kan forstyrres 
når to prosjektil treffer samtidig. Dette ble under testingen forsøkt fremprovosert ved at to 
skyttere skjøt samtidig på nedtelling. Det lyktes ikke å fremprovosere manglende 
detektering, eller feil i målingene forårsaket av dette, til tross for gjentatte forsøk. Forsøket 
beviser riktignok ikke at det ikke kan skje. Det å kunne benytte to skiver på samme system 
øker funksjonaliteten betraktelig og vil være ressursbesparende ved avvikling av 
arrangement.  

Enhetsprisen vi har fått oppgitt for en skive er kr. 16 000,- inkl. mva., uten standplassenhet. 
Prisen for standplassenheten er kr. 4 000,- inkl. mva.  

Skiver uten lukket lydkammer medfører at vind kan påvirke målingene. Det er ikke blitt 
utført testing under forhold med mye vind. Leverandøren vil ta forbehold i bruksanvisning 
om nedsatt nøyaktighet ved spesielle værforhold. Vindskjerming kan være aktuelt for å 
minimere problemet. Landsskytterstevnet (LS) ble i en årrekke gjennomført med åpne 
peilesystemer uten at det ble tatt spesielle forholdsregler for påvirkning av vind. På LS 
benyttet man lydvegg mellom skivene for at ikke prosjektiler som traff simultant skulle 
hindre treffregistrering. Det å ivareta slike forhold må anses som et arrangørteknisk ansvar.  

Testresultater 
Det er gjennomført testing av kalibrering og nøyaktighet. Det er skutt mellom 100 og 200 
skudd. Et utvalg av treffpunktene er kontrollmålt i senter av skiven og i ytterkant. Det er ikke 
avdekket åpenbare synlige avvik for noen av de skuddene som ikke er kontrollmålt. 
Treffbildet er visuelt kontrollert mot anvist resultat og faktisk treffpunkt. Denne kontrollen 
har ikke avdekket feil. Av utvalget som er kontrollmålt, er ca. 80-90 % av skuddene innenfor 
et avvik på 3 mm. Enkelte skudd har et målt avvik på 6-7 mm. Det må her påregnes at også 
selve kontrollmålingen kan ha en feilmargin.  

Treff plassert i randsonen av skiverammen er også målt, fordi erfaring viser at nøyaktigheten 
synker når treffene sitter perifert i skiven. Avvikene for alle kontrollmålte treff i randsonen, 
varierer mellom 4-5 mm og i noen tilfeller mer. Det er en kjent problemstilling at akustiske 
målesystemer har mindre avvik i målesenter enn lengre fra senter.  

 
Administrasjonens drøfting 
Åpenbare fordeler med systemet er pris, funksjonalitet og vekt. Nøyaktighet med åpent 
målsystem er svakheten. For å gi en godkjenning til bruk på grovfeltstevner, må man vurdere 
hva man skal vektlegge som viktigst.  

Pris og nye muligheter for lettere å kunne arrangere feltskyting på, kan langt på vei oppveie 
ulempene med nøyaktighet. Sett i et større perspektiv er det kanskje viktigere å skape 
aktivitet enn å diskutere målenøyaktighet på millimeternivå. Med tanke på eventuelle 
protester kan dette løses ved å klistre skivene etter et visst antall skudd, og derved ha en 
mulighet for etterprøvbarhet og kontroll ved oppfølging av protester.  

Utprøvingen av systemet har vist at det på mange måter vil øke mulighetene og 
fleksibiliteten for mange typer skyting. Uten en godkjenning til bruk på åpne stevner kan 
systemet benyttes til interne aktiviteter. Det vil skape større motivasjon til å anskaffe og ta 
et slikt system i bruk, dersom det kan gjøre det lettere å arrangere åpne feltstevner.  

Vurderingen her er at mulighetene for en nyskapende utvikling oppveier det negative. Et 
vedtak om å godkjenne et åpent skivesystem til grovfelt vil nødvendigvis medføre at også 
andre leverandører ønsker slike system godkjent.  



Dersom skiven godkjennes må den som minimum kunne benyttes opp til samlagsnivå. Bruk 
av omsøkt materiell vil være svært ressursbesparende, både når det gjelder tilrigging av 
skiverammer og behov for personell. Når man vet hvor krevende det er å gjennomføre 
større arrangement, taler det også for at materiellet bør kunne benyttes på alle 
grovfeltstevner inkludert landsdelskretsstevner. Det vil uansett fortsatt være et valg for 
arrangøren om man vil benytte elektronisk materiell, eller om man vil arrangere på 
tradisjonelt vis.  

For Landsskytterstevnet gjennomføres det egen anbudsprosess ved anskaffelse av skive-
materiell, hvor det foreligger en egen kravspesifikasjon for materiellet. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skivemateriellet SkytterLink godkjennes til bruk på grovfeltskyting på stevner og mesterskap 
til og med landsdelskretsstevner i Det frivillige Skyttervesen. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 134/2020 
Sak: Valg av medlem til NC-komiteen 
Kompetanse: Skytterboka vedlegg 3 
Referanse: Styresak 87/2019 

 
Etter Skytterboka skal NC-komiteen velges hvert andre år. I dagens regelverk (vedlegg 3 til 
Skytterboka) er dette beskrevet slik: 
 
«2. Administrasjon 
Norgescupen administreres av en komité som er oppnevnt av Norges Skytterstyre. Komitéen 
består av tre representanter (en representant fra Norges Skytterstyre, en representant fra 
Skytterkontoret og en representant for de aktive skytterne). Funksjonstiden for 
representantene er to år. Representanten fra Norges Skytterstyre komiteens leder.»  
 
Dagens NC komité består av: 
Norges Skytterstyre: Tor Jakob Reitan (leder), valgt for perioden 2020-2021 
Skytterkontoret: Morten Undseth, valgt for 2020 
Aktive skyttere: Jan Kåre Moland, valgt for perioden 2020-2021  
 
Administrasjonens drøfting 
Skytterkontorets representant Morten Undseth ble valgt for 2020. Morten har sagt seg villig 
til å ta ett år til (han er per nå ansatt som prosjektleder ut 2021).  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:Morten Undseth 
velges som Skytterkontorets representant i NC-komiteen for 2021. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 135/2020 
Sak: Offiserspokalen på Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Vedlegg 5 i Skytterboka  
Referanse: Sak 112-2020 og Sak 103-2020 
Vedlegg: Brev fra Sunnmør skyttersamlag med flere 

 
I sak 112/2020 ble det gjort følgende vedtak angående Offiserspokalen: 
 
Vedtak angående Offiserspokal i sak 103/2020 settes på vent. Det gjennomføres en grundig 
prosess med høring i organisasjonen før saken drøftes på nytt. Enstemmig vedtatt.   
 
Foranledningen til at sak angående Offiserspokal ble tatt opp på nytt var reaksjoner som 
kom på vedtaket i sak 103-2020 hvor Skytterstyret gjorde følgende vedtak: 
 
DFS gjør Offiserspokalen om til en evig vandrende pokal. Pokalen skal konkurreres om hvert år 
på landsskytterstevnet. Napp i pokalen skal fortsatt gis til den skytter som får beste resultat på 
10-skudden (tidligere benevnt som grunnlaget) i klasse 3-5. Enstemmig vedtatt.  

Administrasjonen la fram saken til oppfølging uten forslag til vedtak. 
 
Bernt Brovold og Jan Åge Gjerstad fremmet følgende forslag;  
Norges Skytterstyres vedtak angående Offiserspokalen i sak 103/2020 og 112/2020 
annulleres. Offiserspokalen videreføres som vandrepokal med de statuttene som står 
beskrevet i Skytterbokas Vedlegg 5.    
 
Vedtak: 
Brovold og Gjerstad sitt forslag vedtatt med 6 mot 2 stemmer. Brovold, Gjerstad, Reitan, 
Knudsen, Michelsen og Birkeland stemte for forslaget til Brovold og Gjerstad, mens Knutsen 
og Brøndbo Fiskum stemte for å opprettholde vedtakene i sak 103 og 112(2020.  
 
Birkeland stemte subsidiert på forslaget til Brovold og Gjerstad, og ba om følgende tilføyelse 
til protokollen: 
 
Det sies at en i tidligere vedtak ikke tok hensyn til det sportslige på en god nok måte. For å 
ikke å ha uklare forhold rundt dette, så annulleres tidligere vedtak og det jobbes videre med 
å finne gode løsninger som ivaretar interessene til organisasjonen.     
 
 
 
  



Saksnummer: 136/2020 
Sak: Oppfølging av saker fra Skyttertinget 2020 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 
Referanse: Skyttertinget 2020 

 
Skyttertinget 2020 blir til slutt delt på tre tidspunkt Ekstraordinært Skytterting med 
godkjenning av årsmelding og regnskap ble gjennomført på Teams 25. mai. Første del av 
ordinært Skytterting ble gjennomført Teams 31. oktober, resterende del gjennomføres 
lørdag 24. april samtidig med ledersamling (ev. på Teams). Her er det planlagt styremøte 23. 
april, og oppmøte på ledersamlingen i løpet av fredag kveld. Nå kommer Skyttertinget til å ta 
mesteparten av lørdag, med ledersamling søndag.  
 
Status for saker til behandling på ordinært Skytterting: 
 
1. Skyttertingets konstituering   
2. Orientering om LS-utvalgets arbeid: Behandles 24. april 
3. Sammensetning av Norges Skytterstyre og sentrale utvalg: Behandles 24. april 
4. Oppretting av Teknisk-Sportslig Utvalg: Behandles 24. april 
5. Instruks for valgkomiteen: Behandles 24. april  
6. Instruks for kontrollkomiteen: Behandlet 31. oktober 
7. Endringer i Skytterboka som følge av toårige Skytterting: Behandlet 31. oktober   
8. Forslag om endring av samlagenes rapportering: Behandles 24. april  
9. Forslag om å innføre sentral medlemskontingent: Behandles 24. april  
10. Revisjon av kapittel 15 Straffebestemmelser: Behandles 24. april  
11. Turnus for Landsskytterstevnet: Behandlet 31. oktober   
12. Forslag om å innføre Stang- og felthurtigskyting for klasse eldre rekrutt: Behandles 24. 

april 
13. Nasjonalt arrangement innendørs: Behandlet 31. oktober   
14. Langtidsplan 2021-2024: Behandlet 31. oktober   
15. Satser for godtgjørelse til sentralt tillitsvalgte: Behandles 24. april  
16. Valg – her ble kontrollkomiteen valgt 31. oktober. Resterende tas 24. april.  
 
Oppfølging av tingsaker som ble behandlet 31. oktober: 
 
Sak 6/16: Kontrollkomiteen 
Det gjennomføres et møte med kontrollkomiteen i løpet av januar 2021.  
 
Sak 7:  Endringer i Skytterboka som følge av toårige Skytterting: 
Innarbeides i Skytterboka 2021. 
 
Sak 11: Turnus for Landsskytterstevnet 
Vedtaket legges til grunn for informasjon til aktuelle søkere LS 2025 og LS 2026, som begge 
har søknadsfrist 1. januar 2022.  
 
Sak 13: Nasjonalt arrangement innendørs 



Det arbeides videre med sikte på at arrangementet skal gjennomføres første gang høsten 
2022/januar 2023, innenfor de rammer som Skyttertinget vedtok. Tidspunktet for 
arrangement må vurderes nøye i forhold til øvrig aktivitet og regionale terminlister. Stevnet 
skal kunne arrangeres på fire dager, inklusive eventuelle finaler (torsdag - søndag). Navn på 
arrangementet skal bestemmes av Skyttertinget.  
 
Sak 14: Langtidsplan 2021-2024 
Ny langtidsplan trykkes opp, og sendes ut til alle samlag og skytterlag i januar. En del nye 
tiltak er allerede innarbeidet i aktivitetsplanen for 2021, og følges videre opp gjennom bl.a. 
søknad om offentlige midler 2022.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar orientering fra administrasjonen til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 137/2020 
Emne: Forslag om å tillate bruk av personlig skytematte 
Referanse: Forslag innsendt av Gauldal skyttersamlag 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 8 

 
Gauldal skyttersamlag behandlet på sitt ombudsmøte et forslag fra Rennebu skytterlag om å 
tillate bruk av skytematter også etter at korona-tiden er over. Ombudsmøtet i Gauldal 
støttet forslaget og sender dette derfor videre til Norges Skytterstyre.  
 
Administrasjonen mottok søknaden 23.11.2020. 
 
Pga. Covid-19 har det vært et krav i våre koronavettregler om at alle skyttere må medbringe 
egen skytematte. Dette for å hindre smittespredning via standplassmattene.  
 
DFSU bes ta stilling til forslaget og sende sitt forslag til Norges Skytterstyre slik at de får 
behandlet dette på sitt møte i desember 2020.  
   
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen er av den oppfatning at det på generelt grunnlag må være slik at det er 
tillatt med minst mulig tilleggsutstyr for skyttere. Unntaket her er tiltak som kan hjelpe flere 
skyttere til å delta uten at det fordyrer sporten unødvendig.  
 
I forslaget bruker Gauldal følgende argumenter for å innføre en frivillig ordning med 
skytematter på permanent basis: 
 
Hensyn til smitte: 
I dagens smittesituasjon er skytterne pålagt å benytte egen matte av smittevernhensyn. 
Administrasjonen ser ikke at dette vil ha noen effekt ved en normal situasjon.  
 



Slitasje på klær: 
Administrasjonen mener at dette argumentet ikke er særlig godt da klærne mest sannsynlig 
vil bli like slitte om man ligger på sin egen matte. Det kan imidlertid være et poeng ved 
feltskyting når standplassene er møkkete/sølete, men her vil en skytematte skape 
utfordringer når skytteren skal bære med seg alt utstyret i feltløypa.  
 
Konkurransefordel? 
Gauldal skriver videre at de ikke tror at man ved å tillate skytematter vil gi ulike forhold 
under konkurranser. Administrasjonen er enig i dette. 
 
Et argument som kan tale for å tillate skytematter, og som Gauldal ikke har med i forslaget, 
er at man ved å tillate skytematter kan gjøre at det for noen skyttere kan bli enklere å 
gjennomføre program med kun liggendeskyting. Administrasjonen er kjent med at mange, 
spesielt eldre, har utfordringer med vonde albuer pga. harde standplasser. Her er det 
imidlertid tillatt å benytte både minimatte, albuebeskyttere etc. i alle klasser nettopp for å 
imøtekomme denne utfordringen (ref. kap. 8.163).  
 
Oppsummert mener administrasjonen at skytematter ikke bidrar til at flere kan være med å 
skyte. I verste fall kan man ved å tillate skytematter bidra til økt utstyrspress, spesielt blant 
våre ungdomsskyttere.  
 
DFSUs uttalelse: 
DFSU støtter administrasjonens forslag, og vil spesielt vektlegge at de er redd dette kan føre 
til økt utstyrspress. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Personlige skytematter tillattes ikke i det ordinære regelverket. 
 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
  



Saksnummer: 138/2020 
Sak: Underskrift av protokoll fra styremøter 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 
Referanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Protokollene fra Norges Skytterstyres styremøter har fram til nå vært signert av alle 
styremedlemmer. Dette har skjedd ca. én gang i året ved at styrereferatene har blitt tatt 
med for underskrift på et styremøte. Deretter er de limt inn i en samleprotokoller i 
papirutgave. Siden 2001 ligger alle styrereferater på dfs.no.  

 
Administrasjonen vil i denne saken legge opp til en forenkling av rutinene for underskrift av 
protokoll fra styremøtene.   
 
Administrasjonens drøfting 
I flere år har det nå vært slik at styret godkjenner protokollen som egen sak i påfølgende 
styremøte. Administrasjonen mener ordningen med at alle styremedlemmer skriver under 
protokollene nå er blitt overflødig, samtidig som at den er praktisk i den form den har vært 
gjennomført fram til nå. 
 
Administrasjonen vil foreslå å innføre en ordning hvor kun presidenten signerer for styret, 
enten elektronisk eller skriftlig. Administrasjonen ser på en ordning hvor protokollen kun 
oppbevares i elektronisk form.  
 
Administrasjonen foreslår at denne praksis begynner i 2021, og at usignerte styreprotokoller 
fra 2020 tas med ved første fysiske møte i 2021.     
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Protokollene fra styremøtene i Norges Skytterstyre signeres kun ved presidenten fra og med 
2021. Ordning med å godkjenne styreprotokoller som egen styresak fortsetter som tidligere.   
 
Forslag fra Bernt Brovold: 
Norges Skytterstyre fortsetter nåværende praksis med personlige underskrifter av 
møteprotokollene.  
 
Vedtak: 
Brovolds forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 139/2020 
Sak: B-sak: Markedsavtaler DFS - forsikringsavtale 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 og 14 
Referanse:  

 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med forsikringsavtale. 
 
 
 

Saksnummer: 140/2020 
Sak: B-sak: Kriterier for invitasjon av gjester til Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 
Referanse:  

 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtok kriterier som legges til grunn for invitasjon av gjester til 
Landsskytterstevnet. Ført i B-protokoll.  
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